
حرف اول

CAS  بی کسان !
به  جوانان  و  ورزش  وزیر  سفر  اولین  دستاوردهای  مهمترین  از  یکی  شاید 
گیلان، افتتاح شعبه تخصصی » شورای حل اختلاف ورزش » باشد، شعبه 
ای که اولین مرکز حل اختلاف ورزش در کشور است و بقول حمید سجادی 
بناست به مرکزی برای تکریم جامعه ورزش با ایجاد صلح و سازش در پرونده 
های ورزشی باشد و دعاوی مرتبط با این حوزه با رویکردی مصالحه گرا، به 
ایجاد  صورت تخصصی مورد رسیدگی قرار گیرد و گامی مثبت در راستای 
سازش بین طرفین باشد. چراکه یکی از مهمترین مشکلات ساختار ورزش، 
بی اطلاعی از حقوق ورزشی است که لطمات جبران ناپذیری برای ورزش 
کشور در محاکم بین المللی در پی داشته است چالش هایی که اکنون قبل از 
اینکه در محاکم بین المللی طرح گرد ابتدا در همین شورایهای حل اختلاف 

مطرخ و تلاش می شود جل و فصل گردد.
ادامه در صفحه 6

صاحب مقصـودی
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دوهفته نامه

در جریان افتتاحیه طرح های سرمایه گذاری، زیرساختی و عمرانی مناطق آزاد که با 
دستور دکتر محمد مخبر معاون اول رییس جمهور و دکتر سعید محمد، مشاور رییس 
جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی به صورت همزمان در سطح 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در قالب ویدئوکنفرانس انجام شد؛ ۱۷ طرح سرمایه 

گذاری در منطقه آزاد انزلی افتتاح و عملیات اجرایی احداث آنها آغاز گردید.
به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی، عیسی 
فرهادی دراین رویداد با بیان اینکه منطقه آزاد انزلی با برخورداری از مزیت هایی 
نظیر نزدیکی به پایتخت و نواحی پرجمعیت کشور، واقع شدن در استان سرسبز 
گیلان با محصولات متنوع کشاورزی و نیروی کار متخصص، دسترسی به بازارهای 
کشورهای اوراسیا و حاشیه دریای کاسپین از مزیت ها و فرصتهای متنوعی در مسیر 
است  برخوردار  ای  منطقه  بازارهای  با  کشورمان  اقتصادی  های  همکاری  توسعه 
اظهار داشت: وجود دو بندر استراتژیک انزلی و کاسپین؛ بهره مندی از زیرساختهای 
صنعتی، تجاری، گردشگری و قرارگیری در مسیر کریدورهای ترانزیتی بین المللی، 
افزایش صادرات، درآمدهای  از ظرفیت کم نظیری در مسیر  را  انزلی  آزاد  منطقه 
ارزی واشتغالزایی برای اقتصاد کشورمان در ارتباط با کشورهای منطقه بهره مند 

نموده است.
رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با اشاره به اینکه منطقه 
متبوع وی در دوره جدید و در اجرای برنامه های اقتصادی دولت مردمی و پاسخگویی 
به مراجعات سرمایه گذاران، ایجاد فرصتهای جدید سرمایه گذاری و بهره گیری از 
تمام ظرفیت های موجود اقتصادی به ویژه اقتصاد دریامحور را در دستور کار قرار 
الحاق  با  منطقه  توسعه  طرح  راهبرد  این  سازی  عملیاتی  راستای  در  افزود:  داده، 
فرودگاه بین المللی سردار جنگل رشت، شهرک های صنعتی نواحی همجوار با هدف 
رشد تولید و صادرات اخیراً به تصویب مجلس محترم شورای اسلامی رسیده و امید 
می رود که با تأیید شورای محترم نگهبان شرایط مناسبی برای جهش اقتصادی 

در منطقه بیش از پیش در بزرگترین بنگاه اقتصادی شمال کشور فراهم می شود.
وی در خصوص طرح هایی که در این برنامه همزمان در منطقه آزاد انزلی مورد بهره 
برداری رسمی قرار می گیرند، گفت: ۱۷ طرح سرمایه گذاری و عمرانی با اعتباری 
بالغ بر ۷۵۸ میلیارد تومان با استفاده از ظرفیت حداکثری بخش خصوصی شامل ۱۱ 

پروژه بهره برداری با اعتبار ۳۴۳ میلیارد تومان و اشتغال زایی مستقیم و غیر مستقیم 
6۵۱ نفر در بخشهای صنعتی و بندری افتتاح می شوند.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی واحدهایی که در جریان دومین رویداد افتتاح 
مناطق آزاد در این منطقه شروع به کار می کنند را شامل واحد تولید کالای خواب؛ 
دو واحد تولید مواد غذایی؛ واحد تولید کفش و کتانی؛ واحد تولید محصولات دخانی؛ 
واحد مونتاژ دوچرخه؛ واحد تولید قطعات و لوازم خودرو؛ واحد تولید لوازم خانگی و 

واحد تولید و تجهیز خودروهای اورژانس و امداد و نجات عنوان کرد.
شود  می  افتتاح  امروز  که  زیرساختی  های  طرح  از  یکی  اینکه  بیان  با  فرهادی 
و  بنادر  کل  اداره  مشارکت  با  که  است  انزلی  بندر  در  نگهداری غلات  سیلوهای 
دریانوردی استان گیلان به عنوان یک زیرساخت اساسی در مدار خدمت رسانی به 
بازرگانان کشورمان و کشورهای منطقه قرار می گیرد، از بهره برداری ۵ طرح عمران 

روستایی در روستاهای محدوده منطقه آزاد انزلی با صرف هزینه ۹.۴ میلیارد ریالی از 
منابع درآمدی سازمان منطقه آزاد انزلی خبر داد.

 وی در پایان تصریح کرد: در زمینه شروع به کار طرح های جدید سرمایه گذاری که 
توسط سرمایه گذاران بخش خصوصی صورت می گیرد به صورت همزمان عملیات 
اجرایی 6 طرح سرمایه گذاری در حوزه های صنعتی و تجاری با اعتبار ۴۱۵ میلیارد 
تومان و اشتغالزایی مستقیم و غیر مستقیم برای ۷۹۵ نفر نیز آغاز می شود که نوید 
بخش افق هایی روشن برای فعالیت های اقتصادی و افزایش ظرفیت های صادرات 

و رونق کسب و کار در منطقه آزاد انزلی ارزیابی می شود.
گفتنی است در این رویداد معاون استاندار، فرماندار بندرانزلی ، مدیران کل استان 
گیلان، اعضای هیئت مدیره ، معاونین و مدیران سازمان بهمراه فعالین اقتصادی و 

سرمایه گذاران منطقه آزاد انزلی حضور داشتند.

وژه ســرمایه گذاری در منطقه آزاد انزلی بهره برداری و آغاز عملیات 17 پر
رییس جمهور اول  معاون  ــتور  با دس

از 9 ماهگی جلوی دوربین 
رفتم فیلمبرداری 

گفتگویی جالب با یک بازیگر دهه نودی؛ 

ارسلان باقری: دیدار با وزیر ورزش پس از این 
موفقیت بسیار برایم جذاب بود

اولین مدال جهانی اسنوکر ایران در رده جوانان بر گردن ورزشکار گیلانی؛

ارسلان باقری ورزشکار گیلانی اولین مدال جهانی اسنوکر ایران را در رده سنی جوانان 
کسب کرد.

وی در گفت و گو با خبرنگار خط اول اظهار داشت: رقابت های اسنوکر زیر ۱۸ سال 
قهرمانی جوانان جهان، اوایل شهریور ماه جاری، با حضور اسنوکر بازانی از ۳6 کشور 

در بخارست رومانی برگزار شد.
وی افزود: من در دور مقدماتی این رقابت ها در گروه ششم قرار داشتم که در نهایت 
برابر حریفانی از کشورهای عربستان، لتونی و هندوستان به برتری رسیدم و به عنوان 
سرگروه به مرحله حذفی راه یافتم. در مراحل حذفی هم توانستم حریفانی از ولز و 
کره جنوبی را شکست دهم تا به مرحله نیمه نهایی صعود کنم، اما در این مرحله با حریف 
قدرتمندی از کشور لهستان قرار گرفتم و در نهایت مغلوب آنتونی کووالسکی اسنوکر باز 

جوان و معروف لهستانی شدم تا از صعود به دیدار نهایی باز مانم.
این ورزشکار ۱۸ ساله اضافه کرد: با توجه به صعود به مرحله نیمه نهایی و شکست در 
این مرحله، موفق به کسب مدال برنز شدم تا اولین مدال جهانی ایران در رده سنی 

جوانان به نام من ثبت شود.
این ورزشکار اهل صومعه سرا می گوید: هشت سال است که این رشته را آغاز کرده 
ام،  به این رشته علاقه بسیار زیادی دارم و با این رشته زندگی میکنم و تاکنون هم 

توانستم در همه رده های سنی در کشور قهرمان شوم.
وی میزبانی مسابقات رومانی را خوب ارزیابی کرد و گفت: نحوه برگزاری مسابقات 
عالی بود، داور ها، میز و سالن همه چیز خوب بود و حرفیان بسیار قوی و آماده بودند 

و کلا بینظیر بود.
وی دیدار با وزیر ورزش و جوانان را بسیار جذاب دانست و گفت:  برایم خوشحال کننده 
و آرامش بخش بود و خیلی خوشحالم که این اتفاق بزرگ در شهرم صومعه سرا ره داد.

سارنگ بزرگ چنانی رییس هیات بولینگ و بیلیارد و بولس استان گیلان هم در 
این خصوص به خبرنگار ما گفت: با وجود اینکه این هیات طی چند سال اخیر 
سرمایه گذاری مناسبی در رده های سنی پایه انجام داده است، هم اینک شاهد حضور 
ورزشکاران گیلانی در رده های سنی مختلف در تیم های ملی هستیم و ارسلان باقری 
نیز توانست به عنوان اولین ایرانی، مدال جهانی رقابت های اسنوکر را در رده سنی 

جوانان کسب کند.

وزیری با 5200 
وژه نیمه تمام پر

گزارش کامل سفر وزیر ورزش به گیلان

پایان ماراتن لیگ برتر بسکتبال گیلان با قهرمانی ملوان



تخریب 927 متر از سازه های 
غیرمجاز به ارزش بیش از صد 

میلیارد ریال در شهر رشت
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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول شهریور ۱۴0۱
 سال هفتم
500  شماره ۳۹ بین حدود  ز  ا

در کشور؛  آزمایشگاه 
بنیان  دانش  آزمایشــگاه 
» حائز  آزما  » صامت تك 

گردید برتر  رتبه 

آزمایشگاه دانش بنیان » صامت تک آزما » ) دکتر افشین رحیمي( در رنکینگ شبکه آزمایشگاهي 
فناوري هاي راهبردي ایران که با حضور ۴6٢ آزمایشگاه دولتي و خصوصي و دانشگاهي انجام 

شد، حائز رتبه ۱۵ گردید.
آرایشي و بهداشتي و سم شناسي دکتر  آزمایشگاه کنترل مواد غذایي و  اول،  به گزارش خط 
افشین رحیمي که با عنوان حقوقي شرکت دانش بنیان صامت تک آزما شناخته مي شود در این 
رنکینگ، مابین آزمایشگاههاي کنترل مواد غذایي و آرایشي و بهداشتي، رتبه اول ایران رو به 

خودش اختصاص داد.

پزشکی،  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  اکرودینه  گیلان هست  افتخار  که  آزمایشگاه  این 
سازمان ملی استاندارد، سازمان دامپزشکي بوده و داراي گواهینامه ISO۱۷0٢۵ از NACI  یا 

همان مرکز ملی تایید صلاحیت ایران مي باشد.
گفتنی است، رتبه »صامت تک آزما« زماني جالب مي شود که رتبه آزمایشگاه مرکزي دانشگاه 
گیلان ۱۳6 است ، رتبه آزمایشگاه پیشرفته سنجش و ارزیابي دانشگاه آزاد رشت ، ۱06 است و 

رتبه پارک علمي و فناوري گیلان ۳۳۴ بوده است.

خبر

رئیس کل دادگستری استان گیلان و دادستان مرکز 
استان به همراه تعدادی از مسئولان قضایی و اجرایی 
بازدید  برخی تصرفات غیر مجاز در شهر رشت  از 
نمودند و حکم تخریب بخشی از اراضی تصرف شده 

اجرایی گردید.
به گزارش روابط عمومی دادگستری گیلان، حجت 
کل  رئیس  خلیلی  حمزه  المسلمین  و  الاسلام 
دادگستری استان گیلان و سید مهدی فلاح میری 
دادستان مرکز استان به همراه تعدادی از مسئولان 
قضایی و اجرایی از برخی تصرفات غیر مجاز در شهر 
رشت بازدید نمودند و حکم تخریب بخشی از اراضی 

تصرف شده اجرایی گردید.
سید مهدی فلاح میری دادستان مرکز استان با اشاره 
به اینکه طی سالیان گذشته افرادی سودجو اراضی 
ادعای  و  مجعول  اسناد  با  و  کرده  تصرف  را  ملی 
مالکیت برای شهروندان ایجاد مزاحمت نمودند گفت: 
یک سال و نیم پیش پرونده ای در این خصوص در 
محاکم رشت تشکیل شده و اخیرا با کیفرخواست به 

دادگاه ارسال گردید.
دادستان مرکز استان با بیان اینکه سازمان ها و نهاد 
های متولی اراضی ملی باید از ابتدای این تصرفات، 
پیگیری نموده و اجازه ساخت و ساز و ادامه فعالیت را 
از متخلفین سلب می نمودند افزود: تعلل و مسامحه 
و مماشات با چنین افرادی موجبات ناراضایتی مردم 

را فراهم کرده و اعتماد آنان را خدشه دار می کند.
وی با اشاره به اینکه اگر ادارات و سازمان های متولی 
به وظایف و تکالیف خود عمل نمایند شاهد چنین 
معضلاتی در سطح شهر نخواهیم بود گفت: تمام 
کسانی که در انجام وظیفه قانونی خود اهمال نموده 
و به اموال عمومی و بیت المال تعرض نموده اند باید 

در مراجع قضایی پاسخگو باشند.
دادستان مرکز استان در پایان خاطر نشان کرد:  ۹٢۷ 
متر از این تصرفات به ارزش  بیش از  ۱00 میلیارد 
ریال توسط ادارات متولی صبح امروز  تخریب شده و 
بخش دیگر آن نیز به زودی رفع تصرف خواهد شد.

کوچک  میرزا  تاریخ،  پژوهشگر  و  محقق  معتضد،  خسرو  گفته  به 
جنگلی کاری کرد که ناموس و جان و مال گیلانی ها را از نیروهای 

عنان گسیخته روسیه نجات داد.
به گزارش خط اول، اجلاسیه تهران کنگره بین المللی میرزا کوچک 
جنگلی عصر روز چهارشنبه نهم شهریور ماه با حضور وزیر فرهنگ 
از  جمعی  استاندار،  گیلان،  در  فقیه  ولی  نماینده  اسلامی،  ارشاد  و 
مسئولان و اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه ملی و استانی در سالن 

همایش های برج میلاد برگزار شد.
 خسرو معتضد در کنگره بین المللی میرزا کوچک جنگلی در اجلاسیه 
تهران در سالن همایش های برج میلاد تهران با بیان اینکه در زمان 
قاجار هتل های بسیار خوبی در گیلان بود، اظهار کرد: میرزا کوچک 
خان کاری کرد که ناموس و جان و مال گیلانی ها را از نیروهای 

عنان گسیخته روسیه نجات داد.
اینکه در فوریه ۱۹٢۱ سربازان روسی بسیار عنان  به  با اشاره  وی 
گسیخته عمل می کردند، گفت: میرزا با همان نیروهای اندک جلوی 
این افراد را گرفت، با اینکه نیروهای کم و سلاح های محدودی هم 
داشتند اما جلوی این رفتارهای عنوان گسیخته را به رهبری میرزا 

گرفتند.
محقق و پژوهشگر تاریخی با بیان اینکه عده ای بی سواد می گویند 
میرزا می خواست ایران را تجزیه کند، افزود: این حرف ها همه مهمل 
است، میرزا بسیار اهل نماز و روزه بود و هیچگاه درصدد تجزیه و 

تجزیه طلبی نبود بلکه تماماً در فکر نجات مردم و کشورش بود.
معتضد با اشاره به ناامنی های بیشمار در دوران قاجار در گیلان بیان 
می شود  باعث  بلشویک ها  توسط   ۱٢۹۹ اردیبهشت  کودتای  کرد: 
فراری  را  میرزا  همین ها  و  برود  زرمیخ  گوراب  و  فومنات  به  میرزا 
بودند  داده  که  اعدامی  دستورات  برابر  در  میرزا  که  چرا  می دهد 

ایستادگی کردند.
وی با بیان اینکه میرزا به قدری محبوب شد که زن های آمریکایی 
برای گیلانی ها لباس می فرستادند، افزود: همه روزنامه ها درباره میرزا 
بودند، حتی  نامیده  ایرانی  را شرافتمندترین  او  و  مطلب می نوشتند 

کسی که در کنار او در قیامش مبارزه کرد و یخ زد یک آلمانی بود.
محقق و پژوهشگر ایرانی با اشاره به بی سوادی برخی که میرزا را 

تجزیه طلب می دانند، تصریح کرد: میرزا رهبری به تمام معنی 
ایرانی و مسلمان بود که در برابر کشتار بی گناهان ایستادگی 
می کرد و سر همین موضوع در برابرش کودتا کردند، او هرگز 

تجزیه طلب نبود و برای آزادی و نجات مردم خود جنگید.
خان  کوچک  میرزا  مظلومانه  شهادت  به  اشاره  با  معتضد 
جنگلی که سر او را با داس بریدند و به تهران بردند، گفت: 
تهران  در  که  را  میرزا  بریده  سر  مردم   ۱۳٢0 سال  در 
دفن شده بود پیدا می کنند پس از انقلاب اسلامی در 
او  برای  میرزا  شأن  درخور  آرامگاهی  سلیمان داراب 

ساخته می شود.

میرزا  بین المللی  کنگره  در  هم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
کوچک جنگلی در اجلاسیه تهران در سالن همایش های برج میلاد 
تهران با بیان اینکه میرزا کوچک خان جنگلی یکی از نام آوران 
تاریخی  تمامی دوره های  در  اظهار کرد: گیلان  سرزمین ماست، 
ایران می درخشند و اندیشمندان، شعرا و علمای بسیاری را در خود 

پرورانده است.
محمدمهدی اسماعیلی با اشاره به تاریخ پر عظمت گیلان بیان 
کرد: این خطه همچنان به عنوان خطه ای کم نظیر در تاریخ کشور 
از  را  گیلان  بزرگترین شعرای  از  یکی  پیش  می درخشد، چندی 

دست دادیم و در فراغت سایه گریستیم. 
تمام  در  توانسته  گیلان  اینکه  بیان  با  وی 
خود  به  را  ممتازی  جایگاه  تاریخی  موقعیت های 
خصوص  در  متأسفانه  افزود:  دهد،  اختصاص 
شخصیت و قیام میرزا کوچک خان حق مطلب 
تاریخی  ادا نشده در حالی که در یک موقعیت 
و  بزرگ  بسیار  اقدامات  منشأ  توانسته  خاص 

بی بدیلی باشد. 
میرزا کوچک خان  اینکه شهید  بیان  با  اسماعیلی 

گفت:  کرد،  ظهور  ایران  تاریخی  بغرنج  شرایط  در 
آن  از  درکی  ما  امروز 

و  ناخوش  احوالات 
حساسی  برهه  آن 

نیروهای  که 
جی  ر خا
ایران  در 
ل  مشغو
و  غارت 
ج  ا ر تا
ل  ا مو ا

مردم ایران بودند، ناامنی، قحطی و گرسنگی نداریم. 
وی با اشاره به ایده تشکیل حکومت مستقل و توسعه آن به تمام 
ایران توسط میرزا کوچک خان بیان کرد: قبل از انقلاب روسیه 
دولت تزاری در اینجا از طریق قزاق ها کار خود را جلو می برد و 
دولت بریتانیا به ویژه پس از جنگل اول داشت در شکل دولت 

غالب کار خود را دنبال می کرد. 
اینکه عظمت کار میرزا  با بیان  وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
از  تاریخی خود دید، گفت: پس   باید در بستر  را  کوچک خان 
شهادت میرزا نهضت شکست خورد و رژیم وابسته پهلوی سر 
کار آمد اما همان بذرهایی که میرزا و یارانش در تاریخ 
درخت   ۵۷ انقلاب  در  کاشتند  ایران  سرزمین 

تناوری شد و به پیروزی رسید. 
حداد عادل، رئیس فرهنگستان زبان و ادب 
فارسی نیز در این کنگره با اشاره به تأخیر در 
برگزاری یکصدمین سالگشت میرزا به دلیل 
کرونا، اظهار کرد: گیلان فرزندان بلند قامتی 
را در دامن خود پرورانده است، تاریخ نهضیت 

جنگل بسیار مفصل است.
وی با بیان اینکه سرکوبی نهضت جنگل با کودتای 
از  پس  گفت:  دارد،  مستقیم  ارتباط   ۱٢۹۹ انگلیسی 
مشروطه که در ۱٢۸۵ هجری شمسی به پیروزی رسید 
تا کودتای ۱٢۹۹ حدود ۱۴ سال فاصله بود و در طی این 
مدت انگلیس ها خودشان در جای جای ایران یک عده 
را ترغیب و تقویت کردند تا مزاحمت هایی برای حکومت 

مرکزی ایجاد کنند.
اینکه  بیان  با  فارسی  ادب  و  زبان  فرهنگستان  رئیس 
از  یکی  را  استانی  و  محلی  نهضت های  سرکوب 
افزود:  و  کرد  عنوان  ایران  در  انگلیس ها  برنامه های 
در  دست  که  میرزا  مانند  کسانی  مقابل  در  دشمنان 
دست بیگانه نمی گذاشتند ایستادند و شد آنچه که شد 
و میرزای جنگلی در این کشاکش ها به شهادت رسید.

در  کشور  نابسامان  اوضاع  شرایط  به  اشاره  با  عادل 
زمان نهضت جنگل بیان کرد: میرزا یک روحانی و 
طلبه بود، مدرسه محمودیه در سرچشمه تهران که 
میرزا در آن درس خوانده هنوز مدرسه طلبگی است، 
اما بعد از مشروطه چشم میرزا به آفاق تازه ای باز شد 

و وظیفه خود را در نجات ملت و کشور دید.
رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی ایمان، اعتقاد، 
مردم دوستی و عدالت طلبی را از خصیصه های 
و  دانست  جنگلی  میرزا  شخصیت  مهم 
تأیید  را  او  که  کسانی  حتی  گفت: 
نمی کنند مسحور پاکی و بزرگی 

و اخلاق و نجابت میرزا هستند و او را به ایمانش ستوده اند.
وی با مروری کوتاه بر نهضت جنگل و زندگی میرزا کوچک جنگلی 
افزود: باید به نسل جوان و فرزندان خودمان یادآوری کنیم که این 
کشوری که امروز به دست ما رسیده با مجاهدت چه مردان بزرگی 

حفظ شده، میرزا و یارانش یکی از این نمونه های بی بدیل هستند.
عادل با تأکید بر اینکه نسل آینده باید بداند که ایران ارزان پابرجا 
نمانده است، بیان کرد: نسل جوان ما باید بداند که صد سال پیش 
انگلیس ها در این کشور چه می کردند و تلویزیون های بیگانه فارسی 
زبان امروز سخنگوی کدام کشور هستند که خودشان را دلسوز نشان 

داده و عوام فریبی می کنند.
دکتر اسدالله عباسی در این مراسم با بیان اینکه سردار جنگل یکی 
از افتخارات گیلان است که مدت ها به فراموشی سپرده شده بود، 
اظهار کرد: امروز میرزا کوچک خان را بهتر خواهیم شناخت و بهتر 

خواهیم شناساند. 
وی با بیان اینکه حق میرزا این نیست که تنها یک سریالی درباره 
ایشان ساخته و سپس شخصیت او در تاریخ تحریف شود، گفت: حق 
گیلان این نبود و تلاش می کنیم تا چهره واقعی گیلان را رونمایی 

کنیم و این تازه آغاز ماجراست. 
استاندار گیلان با اشاره به حضور پر نور میرزا در تاریک ترین روزهای 
استکبار و استبداد بیان کرد: اگرچه میرزا با خیانت منافقان داخلی و 
سنگدلی خارجی ها درهم شکست اما برگ زرینی در تاریخ معاصر 

گیلان رقم زد. 
دکتر عباسی با بیان اینکه میرزا کوچک خان به معنی واقعی یک 
مبارز در راه ایران عزیز بود، افزود: میرزا تا جانی در بدن داشت در 
راه آزادی و آزادگی ملت خود ایستاد و در برابر بازی های رضاخانی و 
قلدربازی های رضاخان با به میدان آوردن مردم، نخستین جمهوری 

غرب آسیا را بنا نهاد. 
وی با اشاره به تعبیر رهبر معظم انقلاب در خصوص نهضت میرزا 
به  نستوه  مبارز  این  گفت:  بود،  اسلامی  انقلاب  از  مینیاتوری  که 
مؤلفه های مشخصی عقیده داشته که شباهت بسیاری به مؤلفه های 

قیام امام خمینی )ره( در انقلاب اسلامی دارد. 
از  میرزا کوچک جنگلی،  در کنگره  سرپرست شهرداری رشت هم 

ساخت مجسمه هایپر رئال میرزا کوچک جنگلی خبر داد.
سید مجتبی خدمت بین دانا اضافه کرد: سازمان سیما، منظر و فضای 
سبز شهرداری رشت با امعان نظر به صد و یکمین سالگرد نهضت 
جنگل اقدام به عقد قرارداد با یکی از معتبرترین مجسمه سازهای 
کشور مبنی بر ساخت مجسمه هایپر رئال میرزا کوچک جنگلی از 
جنس سیلیکون در مقیاس واقعی نموده که مراحل ساخت آن در 

دست اجرا است.
خدمت بین دانا یادآور شد: مجسمه هایپر رئال شهید میرزا کوچک 
جنگلی به حول و قوه الهی ابتدای پاییز امسال در موزه میرزا واقع در 

خیابان استاد سرای رشت رونمایی می شود.

مدیریت  مجموعه  تقدیر  و  دولت  هفته  مناسبت  به 
رئیس  با حضور  جلسه ای  قضایی،  دستگاه  از  شهری 
کل دادگستری استان گیلان حجت الاسلام والمسلمین 
حمزه خلیلی، مهدی فلاح میری دادستان مرکز استان 
گیلان، مسئولان قضایی و سید مجتبی خدمت بین دانا 
سرپرست شهرداری رشت در دادگستری استان برگزار 

شد.
به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری رشت  سید مجتبی خدمت بین دانا سرپرست 
شهرداری رشت امروز چهارشنبه نهم شهریور۱۴0۱ در 
با مدیران و مسئولان دستگاه قضایی ضمن  نشست 
تبریک هفته دولت و گرامیداشت یاد شهیدان رجایی 
و باهنر با بیان اینکه این شهر امروزه تنها به خدمت 
عنوان  است  نیازمند  ابعاد  در همه  و جهادی  صادقانه 
عمرانی،  راستای  در  پروژه های خوبی  کرد: شهرداری 
زیرساختی و به ویژه فضای سبز در دستور کار قرار داده 
است و بدون تردید با تکمیل و بهره برداری از مهمترین 
پروژه های فضای سبز در شهر رشت جایگاه و سرانه 
فضای سبز این شهر ارتقاء چشمگیری پیدا خواهد کرد.

سرپرست شهرداری رشت اجرای پروژه های حول محور 
ترافیک، مدیریت پسماند و پروژه رینگ ۹0 متری را 
از اولویت های مهم شهرداری ذکر کرد و بیان داشت: 
نیروی  نفر  و ۷00  هزار  چهار  دارای  رشت  شهرداری 
انسانی است و برخلاف سایر دستگاه ها و ادارات اجرایی 
که تنها یک وظیفه و رسالت بر عهده آنان قرار داده 
شده خدمات بسیار گسترده و متنوعی را به شهروندان 

ارائه می دهد.
خدمت بین دانا با تاکید بر اینکه مجموعه شهرداری 
رشت بر فعالیت، کار و تلاش و پرهیز از حاشیه ها تمرکز 
کرده است از رئیس کل دادگستری و دادستان مرکز 
استان گیلان به طور ویژه تقدیر و تشکر کرد و افزود: در 
حوزه تعریض پل پستک و رفع مشکل حقوقی با اداره 
آب امیدواریم شاهد مساعدت های لازم از طرف دستگاه 

قضایی باشیم.
وی آسفالت جاده تهران، ساماندهی ورودی های شهر 
رشت، پروژه پیچ سعدی تا سرگل و تعیین تکلیف بحث 
تملک آن تا پایان آذرماه و پروژه میدان اقتصاد را از 

دیگر اولویت هایی که در دستور کار شهرداری قرار دارد 
ذکر کرد و افزود: شهرداری برای نوسازی ناوگان خود 
نیز اقدامات خوبی در حوزه خرید ماشین آلات انجام داده 
است که بدون شک بهره وری خوبی را برای امورات 
والمسلمین  دارد. همچنین حجت الاسلام  بر  در  شهر 
حمزه خلیلی رئیس کل دادگستری گیلان در این نشست 
هویت بخشی به شهر را خواستار شد و با بیان اینکه نباید 
در مسیر عمران و آبادی نمادهای هویت بخشی شهری 
به فراموشی سپرده شود اذعان کرد: یکی از مؤلفه های 
شهر مطلوب، زیبایی شهر است و شهرداری رشت نیز 

باید تحقق این امر را مدنظر قرار دهد.
رئیس کل دادگستری گیلان کمبود اعتبارات و منابع 
کرد  ذکر  کشور  شهرداری های  عمده  مشکلات  از  را 
از مشکلات  پایدار  درآمد  از  برخورداری  افزود: عدم  و 
شهرداری رشت است از سویی کسب درآمد شهرداری از 
محل کمیسیون ماده ۱00 موجب فساد بیشتر و افزایش 

تخلفات در سطح شهر شده است.
سید مهدی فلاح میری دادستان مرکز استان گیلان 
از  را  غیر مجاز  سازهای  و  ساخت  نشست  این  در  نیز 
مراجع  از  شد:  یادآور  و  دانست  رشت  شهر  مشکلات 

نظارتی شهرداری رشت انتظار داریم در راستای قانون، 
سازهای  و  ساخت  بخش  در  گرفته  صورت  جرائم 

غیرمجاز را به دادستانی اعلام نمایند.
فلاح میری لزوم برخورد جدی با افراد سودجو در حوزه 
ساخت و ساز که با رانت به خلاف سازی مشغول بوده 
و با کار خود با جان مردم بازی می کنند را خواستار شد 
و عنوان کرد: رشد خلاف سازی در حریم شهر فزآینده 

است بنابراین باید با این پدیده جدی تر برخورد شود.
از سید مجتبی  ادامه  استان گیلان در  دادستان مرکز 
خدمت بین دانا سرپرست شهرداری رشت تقدیر کرد 
از  دور  به  رشت  شهرداری  سرپرست  داشت:  اظهار  و 
هرگونه حاشیه و با تمام توان خود مشغول کار و ارائه 

خدمات به شهر و شهروندان است.
فلاح میری علاوه بر لزوم جدی گرفتن موضوع تفکیک 
زباله از مبدأ توسط مدیران شهری، ساماندهی و استقرار 
دست فروشان و پرهیز از اقدامات سلبی در این زمینه را 
هم از سوی شهرداری خواستار شد و اذعان کرد: کمبود 
پارکینگ در سطح شهر از دیگر مشکلات رشت محسوب 
می شود و لازم است برخی مناطق و خیابان های متراکم 

به پارکینگ های طبقاتی با تکنولوژی روز مجهز شوند.

انعقاد  از  گیلان  رسانه های  و  مطبوعات  خانه  مدیر 
با  دانشگاه علوم پزشکی گیلان  تفاهم نامه همکاری 

خانه مطبوعات و رسانه های استان خبر داد.
به گزارش خط اول، مدیر خانه مطبوعات و رسانه های 
همکاری  تفاهم نامه  انعقاد  نشست  حاشیه  در  گیلان 
و  مطبوعات  خانه  با  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه 
علوم  دانشگاه  از  تقدیر  با  گیلان  استان  رسانه های 
پزشکی گیلان به جهت تهیه بسته حمایتی- درمانی 
کرد:  اظهار  خبری  فعالان  و  رسانه  اصحاب  برای 
زمینه  کردن  فراهم  با  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه 
و  خبرنگاران  همه  به  تفاهم نامه  این  انعقاد  جهت 

اصحاب رسانه خدمتی ماندگار کرده است.
همکاری  تفاهم نامه  اینکه  بیان  با  ابراهیمی  میلاد 
خانه  و  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  فی مابین 
مطبوعات و رسانه های استان در راستای ارج نهادن به 
خدمات خبرنگاران است، افزود: دانشگاه علوم پزشکی 
گیلان در اوج بحران کرونا و بحبوحه واکسیناسیون 
نیز با واکسینه کردن خبرنگاران به عنوان سربازان خط 
مقدم عرصه اطلاع رسانی، به نوعی قدردان زحمات این 

قشر پرتلاش بود.
از اقدام دانشگاه علوم پزشکی  ابراز خرسندی  با  وی 
گیلان در جهت حفظ و پایداری سلامت خبرنگاران 
این تفاهم نامه علاوه  انتظار است اجرای مفاد  گفت: 

بر مرکز استان در همه شهرستان ها نیز اجرایی شود.
مدیر خانه مطبوعات و رسانه های گیلان همچنین در 
ادامه از آمادگی همه جانبه اصحاب رسانه و خبرنگاران 
استان به جهت تولید محتوای مستمر و مطالبه گرایانه 
بخش های  توسعه ای  شاخص های  ارتقای  جهت  در 

مرتبط با نظام سلامت تأکید کرد.
علوم  دانشگاه  تفاهم  مورد  خدمات  درباره  ابراهیمی 
پزشکی گیلان و خانه مطبوعات استان گیلان اظهار 
داشت: بر این اساس به خدمات دندان پزشکی شامل 
ویزیت و خدمات ترمیمی، ٢۵ درصد تخفیف تعلق می 

گیرد.
و  آزمایشگاهی  خدمات  به  همچنین  افزود:  وی 
افراد  برای  چه  سرپایی  بیماران  جهت  رادیولوژی 
دارای دفترچه و چه برای افراد فاقد دفترچه ۵0 درصد 

تخفیف تعلق می گیرد.
ابراهیمی با بیان اینکه ویزیت و خدمات آزمایشگاهی 
دارای  صورتیکه  در  سرپایی  مراجعین  برای  سالیانه 
دفترچه بیمه پایه باشند دارای فرانشیز رایگان است، 
افزود: خدمات بستری برای افراد دارای دفترچه بیمه 
در مراکز دانشگاهی شامل ۵0 دردصد تخفیف خواهد 
بود و خدمات بستری برای افراد فاقد دفترچه بیمه در 

مراکز دانشگاهی ٢0 درصد تخفیف است.
مدیر خانه مطبوعات و رسانه های گیلان با بیان اینکه 
دستورالعمل های  مطابق  غربالگری  تست های  برای 
مشاوره  خدمات  افزود:  می شود،  اقدام  کشوری 
روانشناسی با دفترچه بیمه ۵0 درصد تخفیف، خدمات 
مشاوره روانشناسی فاقد دفترچه بیمه ٢۵درصد تخفیف 
و خدمات ویزیت سالیانه شامل فرانشیز رایگان خواهد 
راستای  در  تا  مقرر شد  این جلسه  در  بود. همچنین 
جوانی  پیرامون  انقلاب  معظم  رهبر  بیانات  اجرای 
جمعیت، خبرنگارانی که در سال ۱۴0۱ ازدواج کرده 
و یا فرزند آنان متولد شده است، همسر و یا فرزند آنان 

نیز تحت پوشش این طرح حمایتی قرار گیرند.
با  گیلان  مطبوعات  خانه  تفاهم نامه  مفاد  براساس 

حمایتی  خدمات  ارائه  استان،  پزشکی  علوم  دانشگاه 
– درمانی منوط به داشتن معرفی نامه اصحاب رسانه 
اعتباری  صندوق  پوشش  تحت  خبرنگاران  از  اعم 
خبری،  پایگاه های  مطبوعات،  خانه  اعضای  هنر، 
سرپرستان  داخلی،  مکتوب  نشریات  خبرگزاری ها، 
خانه  از  کثیرالانتشار  و  سراسری  منطقه ای،  نشریات 
عمومی  روابط  مدیریت  به  گیلان  استان  مطبوعات 
دانشگاه علوم پزشکی گیلان جهت معرفی به مراکز 
آموزشی، بهداشتی، درمانی و تشخیصی دولتی تحت 
نظر دانشگاه خواهد بود. براساس مفاد تفاهم نامه خانه 
مطبوعات گیلان با دانشگاه علوم پزشکی استان، ارائه 
خدمات حمایتی – درمانی منوط به داشتن معرفی نامه 
اصحاب رسانه اعم از خبرنگاران تحت پوشش صندوق 
پایگاه های  مطبوعات،  خانه  اعضای  هنر،  اعتباری 
داخلی،  مکتوب  نشریات  خبرگزاری ها،  خبری، 
سرپرستان نشریات منطقه ای، سراسری و کثیرالانتشار 
روابط  مدیریت  به  گیلان  استان  مطبوعات  خانه  از 
عمومی دانشگاه علوم پزشکی گیلان جهت معرفی به 
مراکز آموزشی، بهداشتی، درمانی و تشخیصی دولتی 

تحت نظر دانشگاه خواهد بود.

عده ای بی ســواد می گویند میرزا می خواست ایران را تجزیه کند

پرســت شهرداری رشت : مجموعه مدیریت شهری بر کار، تلاش و  سر
پرهیز از حاشیه ها تمرکز کرده است

جزئیات تفاهمنامه خانه مطبوعات و رســانه های گیلان با دانشگاه 
استان پزشکی  علوم 

گیلان؛ استان  و مســئولان قضایی  دادستان  دادگســتری،  رئیس کل  با  فعالان خبرینشست مدیران شــهری  و  ــانه  رس اصحاب  برای  درمانی  ــته حمایتی-  بس تهیه 

میرزا کوچــك جنگلی: بین المللی  کنگــره  در  خســرو معتضد 

وقتی شاهد بازی مانی و مهند فرزندان خردسال محرم با 
سفید برفی، یکی از گوساله های تازه بدنیا آمده هستیم و 

یا وقتی شاهد فرار محمدعمر فرزند دیگر محرم از دست 
یکی از بوقلمون ها هستیم که قصد نوک زدن به وی را دارد، 

شادابی و زندگی را با تمام وجود در حیاط خانه محرم لمس 
می کنیم، شادابی که نهاد مردمی رسالت در بوجود آمدن 

آن نقش مهمی داشته است...
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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول شهریور ۱۴0۱
 سال هفتم
بانك گردشگری  شماره ۳۹ آیا 

از مشتریان خود 
کلاهبرداری کرده 

است ؟

بانک گردشگری با صدور بخشنامه های یکطرفه داخلی، با تضییع حق مشتریان خود، میلیاردها تومان از 
تسهیلات مردم را، علیرغم ایجاد معدل از سوی آنان، پرداخت نکرد.

به گزارش خط اول، صدها و شاید هزاران نفر از مشتریان بانک گردشگری در سراسر کشور، سال گذشته 
میلیاردها تومان در این بانک سرمایه گذاری کردند با این امید که پس از ایجاد معدل لازم، اقدام به 

دریافت تسهیلات نمایند تا اندکی از مشکلات عدیده اقتصادی خود بکاهند.
اما مدیران بانک به بهانه کمبود اعتبارات، چندین ماه از ماه های پایانی سال ۱۴00، از دادن وام سر باز 

زدند.
و نکته جالب اینجاست، اکنون که بنا به گفته مدیران شعب، سایت بانک، برای مشتریان باز شده و می 
توانند برای دریاقت تسهیلات اقدام نمایند، مدیران ارشد بانک بخشنامه کردند که فقط بر اساس معدل 

سه ماه اخیر مشتریان تسهیلات پرداخت می شود.

این در حالی است که سایت پرداخت وام شش ماه بسته بود و به همین سادگی میلیاردها تومان گردش 
مالی ایجاد شده مشتریان در سال گذشته، دود شد و به هوا رفت و کسی هم پاسخگوی حق تضییع 

شده مردم نیست.
شایع هست، مهدی جهانگیری برادر اسحاق جهانگیری، معاون اول دولت تدبیر و امید، مالک بانک 
گردشگری است؛ کسی که به گفته سخنگوی قوه قضائیه در بهمن ماه ۱۳۹۹، به جرم قاچاق حرفه ای 
ارز به ارزش ریالی ٢6 میلیارد و ۸٢۱ میلیون و ۴۸0 هزار ریال و انتقال ارز به صورت غیرقانونی به خارج از 
کشور و به جرم تحصیل مال از طریق نامشروع به تحمل حبس و ضبط ارز قاچاق شده و جزای نقدی 

و رد مال محکوم شده است.
حال شما بگویید آیا بانک گردشگری با این سوابق و بخشنامه های یک طرفه داخلی، از مشتریان خود 

کلاهبرداری کرده است ؟

دکتر اسحق جمال امیدی مدیر عامل و نائب رئیس هیئت مدیره شرکت 
سیمان خزر در حاشیه بازدید دکتر حمیدرضا اله بداشتی فرمانده بسیج کارگران 
و کارخانجات کشور از کارخانه سیمان خزر گفت: از زحمات تمام پرسنل 
جهادی و متعهد شرکت حول محور همدلی و جدیت در کار تشکر و قدردانی 

می نمایم.
به گزارش روابط عمومی شرکت سیمان خزر این برنامه با همراهی سرهنگ 
اسکندری فرمانده بسیج کارگری استان گیلان، مهندس سیاوش آقاجانی 
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گیلان، دکتر حسین نژاد مدیر کل تامین 
اجتماعی گیلان، مهندس عموپور فرماندار شهرستان رودبار، حجت الاسلام 
بابایی امام جمعه شهر لوشان، عبدی فرمانده بسیج کارگری شهرستان رودبار، 
مسئولین کشوری، استانی و جمعی از مدیران ادارات شهرستان رودبار و 
سیمان خزر در سالن همایش های شهید ملکی شرکت سیمان خزر برگزار 

شد.
در این جلسه دکتر اسحق جمال امیدی ضمن خیر مقدم به میهمانان و 
مدعوین با اشاره به نقش و جایگاه بسیج در عرصه های مختلف اقتصادی 
کشور، حضور فعال بسیجیان شرکت را در انجام فعالیت های تولیدی و 
همچنین مسئولیت های اجتماعی ستودنی دانست و از آن ها به عنوان 

بازو های توانمند شرکت در دستیابی به  اهداف سازمان یاد کرد.    
وی در بخش دیگری از سخنانش تعهد و تخصص را از مولفه های مهم 
کارگران و کارکنان سیمان خزر بر شمرده و اظهار داشت: با همدلی و جدیت 
همکاران موفق به کسب افتخارات کشوری  برای استان گیلان و سیمان 
خزر گردیده و تمرکز و اعتماد متخصصین این واحد به قطعات ساخت داخل 
و بومی سازی زنجیره تامین با نظارت و توان مهندسی داخل شرکت، زمینه 
ساز راهی پر امید جهت خودباوری و استحکام پایه های تولید با کیفیت و 

کمیت ملی خواهد بود.

در ادامه این جلسه دکتر اله بداشتی  ضمن تقدیر و تشکر از زحمات و 
کوشش های بی دریغ مدیریت و کارکنان شرکت سیمان خزر در عرصه تولید، 
این  دستاورد ها که نتیجه تدبیر و تلاش مجموعه عوامل شرکت می باشد را 
موجب دلگرمی مصرف کنندگان و مردم استان جهت استفاده از محصولات 

سیمان خزر دانست. 
گفتنی است در پایان این برنامه حاضرین ضمن ادای احترام به یادمان 
شهدای کارگری و سردار شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی از دپارتمان های 
تولیدی، اتاق کنترل، آزمایشگاه و کنترل کیفیت و پایگاه بسیج شرکت سیمان 

خزر بازدید و از نزدیک با فعالیت ها و دستاورد های این شرکت آشنا شدند.
گفتنی است در پایان این برنامه حاضرین ضمن ادای احترام به یادمان 
شهدای کارگری و سردار شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی از دپارتمان های 
تولیدی، اتاق کنترل، آزمایشگاه و کنترل کیفیت و پایگاه بسیج شرکت سیمان 

خزر بازدید و از نزدیک با فعالیت ها و دستاورد های این شرکت آشنا شدند.

جمعی از تجار و فعالان اقتصادی نسیت به عدم تسهیلگری و برخورد 
مناسب کنسولگری کشور روسیه در رشت ابراز نارضایتی و گله مندی 

کردند.
به گزارش معین نیوز، این فعالان اقتصادی که در راس هیاتی تجاری 
از د و دهه وقفه در  استراخان پس   _ پرواز مستقیم رشت  اولین  با 
احیای این پرواز که با هدف توسعه روابط و گسترش همکاری ها به 
استراخان روسیه رفتند در نشست بررسی مشکلات خود با مسوولان 
این استان نارضایتی خود را از عملکرد کنسولگری روسیه بر زبان راندتد. 
شدت ناراحتی از نحو خدمات و تلقی عدم استقبال این کنسولگری از 
راه اندازی پرواز رشت _ استراخان به حدی بود که بخش مهمی از 
جلسه به گلایه ها در این زمینه اختصاص داشت. آنان به پاسخ دیر 
هنگام و عدم راهنمایی های صحیح و کم توجهی به خواستگاه فعالان 
اقتصادی و تجاری و نبود تسهیلگری در سیاست های این کنسولگری 
اشاره و خواستار اصلاح این روند شدند. فعالان اقتصادی گیلان تاکید 
کردند گاهی با مراجعه به کنسولگری و بی نتیجه بودن درخواست ها 
همان مطالبات از طریق سفارت روسیه در تهران پیگیری می شود که 
خوشبختانه در زمان مناسب و با ر فتار پسندیده روبر و پاسخ ها دریافت 
می گردد .این افراد متدکر شدند ،: اگر قرار است کارهایمان را از طریق 
سفارتخانه در تهران پیگیر باشیم پس چه ضرورتی برای حضور کنسول 
و کنسولگری در رشت است در حالی که راه اندازی کنسولگری برای 
تسریع و تسهیل در خدمات با توجه به اهداف توسعه روابط دیپلماتیک 
و اقتصادی و تجاری و فرهنگی دو کشور و استان هایی مثل گیلان 
و استراخان است. در این نشست که در سرای ایرانیان در استراخان 
روسیه برگزار شد و دنیس آفاناسیف معاون هیئت دولت آستراخان روسیه 
و استانیسلاو سینچنکو رییس اتاق بازرگانی استان آستراخان حضور 

داشتند ضمن تاکید بر گسترش روابط دو کشور ایران و روسیه و رفع 
مشکلات و تسریع در روند ارائه خدمات کنسولگری اعلام شد :تلاش 
می شود تا مشکلات مطرح شده برطرف گردد زیرا حصور و همکاری 
و فعالیت تجار و فعالان اقتصادی دو کشور و استان های گیلان و 
استراخان بسیار حایز اهمیت است و ما علاقمند به تقویت این روابط 
هستیم. در نشست دیگری که هیات بازرگانی و اقتصادی گیلان در 
سرای ایرانیان در استراخان روسیه با حضور رئیس منطقه ویژه اقتصادی 
لوتوس استراخان و سر کنسول ایران در این استان برگزار شد این گلایه 

ها مجدد بازگو شد.
مهدی اکو چکیان سر کنسول جمهوری اسلامی ایران در استراخان 
به  رشت  مستقیم  پرواز  تداوم  و  برقراری  اهمیت  به  توجه  با  روسیه 
استراخان و به العکس بر ضرورت و توجه جدی کنسولگری های دو 
استان گیلان و استراخان در تسهیلگری و پشتیبانی از تجار و فعالان 

اقتصادی و گردشگران در این زمینه تاکید کرد

در لاهیجان چای صرفاً یک نوشیدنی نیست و به 
یک پدیده فرهنگی تبدیل شده است و حتی مهمتر از 
آن، امروز لاهیجان دنبال آن است دیپلماسی شهری 

را از مسیر چای توسعه دهد.
به گزارش خط اول، همزمان با عید سعید غدیرخم، 
آیین پلاک کوبی » لاهیجان، پایتخت چای ایران 
» با حضور دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو، معاون 
سازمان چای کشور و استاندار گیلان عصر یکشنبه 
٢6 تیرماه در جوار آرامگاه کاشف السلطنه، پدر چای 
ایران، برگزار گردید؛ اما چه شد که از بین مناطق 
مختلفی که در ایران به کشت چای مشغول هستند، 

لاهیجان مفتخر به این عنوان شد.
»کاشف السلطنه« برای نخستین بار در سال ۱٢۸0 
شمسی یعنی اندکی بیش از ۱٢0 سال پیش، بذر چای 
را از هندوستان به لاهیجان آورد. او از آنجا که دیده 
بود شرق گیلان با مناطق زیر کشت چای هندوستان 
تشابه آب  وهوایی دارد، به این فکر افتاد زمینه ورود بذر 
این محصول را به ایران فراهم کند. کاشف السلطنه 
بعد از ورود به ایران به لاهیجان آمد و زمینی را در 
یکی از محله های این شهر برای کشت این محصول  
در  بار  اولین  برای  چای  دلیل  به همین  کرد.  آماده 
لاهیجان کشت و بعدها محلی که این اتفاق در آنجا 
روی داد؛ »چای خانسر« نام گذاری شد و لاهیجان هم 

به عنوان شهر چای ایران شهرت یافت.
نتیجه  زود  خیلی  لاهیجان  در  شده  کشت  چای 
خوش طعم  می شد،  تصور  آنچه  از  بیش  زیرا  داد. 
نیز  آن  فراوری  فرایند  همچنین  بود.  ذائقه پسند  و 
به صورت دستی بود که این مسئله نیز در کیفیت و 
طعم آن نقش داشت و تازه اینجا بود که خیلی زود 
در سراسر استان گیلان و حتی مازندران و گلستان نیز 
فراگیر شد، اما فقط در لاهیجان بومی شد. به گونه ای 
که مردم حتی در شهرها و در حیاط خانه هایشان بوته 

چای را پرورش می دادند. 
توسعه سریع کشت این محصول نیاز به راه اندازی 
کارخانه های فراوری چای را ایجاد کرد و نخستین 
مرکز  اولین  و  سال ۱۳۱۱  در  ایران  چای  کارخانه 
تحقیقاتی چای در سال ۱۳۱۳ در لاهیجان تأسیس 
شد و هم اکنون با قدرت می توان گفت ۹0 درصد 
سطح زیر کشت چای کشور متعلق به گیلان است 
و بیش از ۵0 درصد باغات گیلان نیز در لاهیجان 
قرار دارد، پس وقتی لاهیجان جایگاه نخست کشت 
چای در ایران را دارد، وقتی موزه تخصصی و تاریخی 
»چای« و آرامگاه بنیان گذار صنعت چای ایران در این 
شهرستان قرار دارد، چرا نباید لاهیجان در اولویت 
سازمان یونسکو برای تبدیل شدن به پایتخت چای 

ایران قرار بگیرد.
اما علیرغم اینکه بیش از ۱٢۱ سال از کشت چای 
در لاهیجان می گذرد و بیش از ۹۷ سال از قدمت 
شهرداری لاهیجان می گذرد و بیش از ۷۴ سال از 
تاسیس سازمان ملی یونسکو در ایران می گذرد، به 
تازگی زمزمه های ثبت لاهیجان به عنوان پایتخت 
چای ایران به گوش رسید، زمزمه هایی که البته از 
سال ۱۴00 آغاز شده و با حضور رضا زنده دل به 
عنوان شهردار لاهیجان قوت گرفته و به سان فریادی 
بلند از گلوی لاهیجان خارج شد و بالاخره همزمان با 
عید سعید غدیر خم به ثمر نشست و آیین پلاک کوبی 
آن برگزار شد و لاهیجان رسما به عنوان پایتخت 

چای ایران ثبت گردید.
اما این عنوان چه فایده ای برای لاهیجان دارد؟

پیگیری ها و اراده مصمم رضا زنده دل برای بروز این 
اتفاق مهم حاکی از ان است که وی به ارزش این 

عنوان پی برده است.
از زمانی که چای وارد ایران شده تا امروز، مهمترین 
نوشیدنی کشور بوده و جایگاه خاص و ویژه ای دارد. 
از دیرباز چایخانه ها فقط مکانی برای نوشیدن چای 
نبوده، بلکه فضایی برای گفتگو و تعامل، نقالی و پرده 
خوانی و در واقع یک رسانه بوده است، به گونه ای که 
می توان گفت چایخانه ها پاتوق های فرهنگی شهر 
بوده اند، از همین رو چای دیگر یک نوشیدنی نبوده 
و به یک پدیده فرهنگی تبدیل شده بود و حتی امروز 
پا فراتر گذاشته و با تبدیل شهری مثل لاهیجان به 
عنوان پایتخت چای ایران می توان منتظر برگزاری 
جشنواره های مختلف با مشارکت کشورهای تولید 
کننده چای بود و اینگونه دیپلماسی بین المللی چای 

نیز شکل بگیرد.
موضوعی که شهرداری لاهیجان نشان داده به خوبی 
از عهده آن بر می آید؛ آنها جشنواره نوروز امسال را 
سیزده شب، هر شب باشکوه تر از شب قبل برگزار 
کردند، آنها قدم در راه بین المللی کردن جشنواره 
تیاتر خیابانی گذاشتند و ده ها اقدام بزرگ دیگر که 
شهرداری لاهیجان نشان داد با تدبیر شهردارش برای 

انجام آن چالش بزرگی پیش رو ندارد.
بنابراین، پس از انتخاب لاهیجان به عنوان پایتخت 
چای ایران، این شهرستان می تواند با شهرهای فعال 
چای در سایر کشورها ارتباط برقرار کرده و دیپلماسی 
شهری از مسیر چای را توسعه دهد. کاری که رشت 
می توانست با برند شهر خلاق خوراک انجام دهد، اما 
با تغییرات مداوم شهرداران در این شهر استراتزیک، 
این عنوان پرطمطراق به حاشیه رفت و جز یکی دو 
جشنواره داخلی اتفاق بزرگی دیگری نتوانستند برای 
آن رقم بزنند اما شهرداری لاهیجان مصمم است این 
فرصت مهم را از دست ندهد و شهردارش می خواهد 

دیپلماسی چای را معنا و مفهوم ببخشد.

گزارش

مدیرعامل شرکت ســیمان خزر: تعهد و تخصص از مولفه های مهم 
کارگران و کارکنان سیمان خزر است

وسیه در رشت به  نارضایتی تجار و فعالان اقتصادی از کنســولگری ر
شد کشیده  آستراخان 

دوشنبه در هفتمین روز از هفته دولت و در آیین افتتاح چند طرح 
صنعتی در گیلان ، علیرضا پیمان پاک معاون وزیر صمت و رییس 
مراسم  در  و  بود  گیلانیان  مهمان   ، ایران  تجارت  توسعه  سازمان 
افتتاح چند طرح صنعتی و افتتاح و بازدید از چند کارخانه در شهر 

صنعتی رشت و منطقه آزاد انزلی حضور داشت.
اما عدم حضور رییس سازمان توسعه تجارت ایران در جمع فعالان 
اقتصادی در گیلان ، در استانی که مهمترین خروجی تجارت ایران 
به روسیه و اوراسیا است و هم اکنون هم  در بسیاری از زیرساخت 
های تجاری آن مشکلات عدیده ای وجود دارد ، این ابهام و این 
سوال وجود دارد که چنین رفتاری با چه هدف و انگیزه ای بوده 
است ؟ و آیا دیدار با مدیر عامل منطقه آزاد انزلی که در آن نشست 
تعدادی از شرکت های منطقه آزاد هم دعوت شده بودند ، دیدار 
با فعالان تجاری استان تلقی می شود و شنیدن مشکلات منطقه 
آزاد انزلی می تواند اطلاع از وضعیت کل تجارت استان باشد؟ اگر 
قرار بود در همین محفل دیدار با فعالان اقتصادی صورت گیرد که 
اتفاقا محفل و مکان مناسبی نیز هست و همواره منطقه آزاد انزلی 
هم در میزبانی ها تجربه بسیار موفقی دارد و از فضای مناسب در 
نشست های کوچک و بزرگ  و اجلاس ها نیز برخوردار است ، چرا 
از چند فعال اقتصادی شهرهای مختلف استان از جمله آستارا و و 
اعضای اتاق بازرگانی گیلان دعوت به عمل نیامد؟ این ها سوالاتی 
است که نه آقای پیمان پاک به گیلانی ها پاسخ دهد ، بلکه آقای 
مهندس سید رضا فاطمی امین ، نفر اول وزارت صمت می باید از 
ای  انگیزه  با چه  به گیلان  در سفر  نماید که  معاون خود پرسش 
در جمع تجار و بازرگانان گیلان که سربازان خط مقدم اقتصادی 

هستند حضور پیدا نکرده است؟!
اساسنامه  توسعه مصوب سال ۱۳۷۹  برنامه سوم  قانون  اساس  بر 
سازمان توسعه تجارت ایران بر اساس اهداف و وظایفی را که دارد 
تبیین  استراتژی آن  این سازمان و  ، اهداف  کاملا مشخص است 
بازاریابی، تبلیغ  شده است ، در اهداف آن توسعه تجارت خارجی، 
و گسترش بازارهای جهانی کالا و خدمات صادراتی کشور، فراهم 
آوردن موجبات توسعه بنگاه های تجاری و افزایش توانمندی آنها 
به منظور توسعه صادرات غیر نفتی و بهبود تراز بازرگانی، اطلاع 
رسانی تجاری و انجام اقدامات لازم به منظور روان سازی و حذف 
تشریفات زائد تجاری، تهیه و تنظیم قوانین و مقررات مناسب برای 
فعالیت های تجاری و توسعه همکاری های دو جانبه، چند جانبه 

و منطقه ای با سایر کشورها، ارائه تسهیلات و کمک برای توسعه 
صادرات و ارتقای کیفی کالاها  و خدمات با مزیت های نسبی و 
رقابتی کشور از به عنوان مهمترین ماموریت های سازمان توسعه 

تجارت ایران تکلیف شده است.
در  هم  را  هایی  استراتژی  ایران  تجارت  توسعه  سازمان  رییس 
تجارت  توسعه  و  صادرات  ارتقاء  که  دارد  خود  کاری  ماموریت 
)کالا  صادراتی  هدف  بازارهای  سازی  متنوع  و  گسترش  خارجی، 
و خدمات(، تشویق و حمایت از سرمایه گذاری خارجی، توسعه و 
افزوده  ارزش  با  و  بر صادرات محصولات و خدمات جدید  تمرکز 
بالا، یکپارچه سازی مدیریت رویدادهای تجاری و توسعه تبلیغات 
و  دانش  ارتقاء  صادرات،  سنتی  بازارهای  حفظ  نوین،  بازاریابی  و 
و  علمی  مهارتهای  ارتقاء  خارجی،  تجارت  و  صادراتی  فرهنگ 
تخصصی صادرکنندگان و بنگاه های تجاری کشور، تبادل دانش 

رویدادها  در  فعالانه  مشارکت  و  مدیریت  و  فنی 
ومجامع بین المللی اقتصادی و تجاری، توسعه و 
تقویت فرهنگ صادراتی، تقویت و توسعه ظرفیت 
و  سازی  بستر  کشور،  سطح  در  تجاری  های 
همکاری برای ایجاد مزیت و ظرفیت های تولیدی 
خدمات  و  کالا  صادرات  و  تولید  بخش  در  مناسب 
ارائه  و  ساختها  زیر  توسعه  محور(،  صادرات  )تولید 
خدمات مناسب جهت صدور محصولات و خدمات، 
کشورها،  دیگر  با  تجاری  و  اقتصادی  روابط  توسعه 

بخشی از این استراتژی ها شمرده می شد.
توسعه  سازمان  رییس  و  صمت  وزیر  معاون  سفر 

تجارت ایران به گیلان با کدام یک از اهداف و 
استراتژی های صدرالاشاره برای بررسی 

تجارت  مشکلات  پیگیری  و 
آیا  ؟  است   دنبال شده 

رییس  وظیفه 
توسعه  سازمان 
افتتاح  تجارت 
بازدید  و 
چند  از 
نه  خا ر کا
سفر  در 

ندارند که  ایشان تکلیف سازمانی  آیا  یک روزه به گیلان است ؟ 
صدای بخش خصوصی استان را در تجارت خارجی می شنیدند؟

به دنبال سفر ایشان اغلب  فعالان اقتصادی استان در جریان افتتاح 
برخی از پروژه های صنعتی مطلع شدند که رییس سازمان توسعه 
تجارت ایران در گیلان حضور دارد، او  در سفرخود به گیلان بدون 
اینکه دیداری با بخش خصوصی و فعالان اقتصادی استان داشته 
باشد و گوشه ای از مشکلات و توانمندی های اقتصادی استان را 
از زبان آنان می شنید ، به منطقه آزاد انزلی رفت و از چند واحد 
صنعتی بازدید کرد و در سالن همایش های منطقه آزاد انزلی در 

جمع تعدادی از شرکت های مستقر در منطقه آزاد حاضر شد.
بی اعتنایی یک معاون وزیر به تجارت گیلان در دولتی که شعارش 
مردمی  بر  تکیه  و  اعتقاد  رییس جمهورش  و   ” انقلابی  ” ئ.لت 
بودن دولتش دارد ، چگونه چنین هزینه بزرگی را می تواند 

یک معاون وزیر برای دولتش ایجاد کند!.
قطعا این سطح از بی توجهی یک معاون وزیر 
به بخش خصوصی و فعالان اقتصادی ، زمینه 
پاسخگویی شخص وزیر صمت را فراهم می 

نماید.
معدن   ، وزیر صنعت  امین  فاطمی  آقای  از 
دکتر   ، امین  و  وثوق  مورد  که  تجارت  و 
رییسی می باشند و در مراسم رای اعتماد 
شان از مجلس نیز ریس جمهور از توانایی 
و سلامت کاریشان دفاع کرده اند ، انتظار 
بخش  به  کننده  قانع  جوابی  که  رود  می 

خصوصی گیلان داده باشند.
البته آقای پیمان پاک مدیر جوان و توانمندی 
شکی  ایشان  کاری  سلامت  در  و  است 
نیست ، اما  اینکه ایشان در سفر 
استراتژی  و  اهداف  گیلان  به 
گرفته  نادیده  را  خود  سازمانی 
عدیده  مشکلات  مقابل  در  و  اند 
بازرگانی خارجی و در  ای که در 
گیلان  تجاری  های  زیرساخت 
انزلی  شهرهای   ، دارد  وجود 
مبادی  مهمترین  که  آستارا  و 

ورودی و خروجی تجارت ایران با کشور روسیه و کشورهای اوراسیا 
است ، چرا  از تجار و بازرگانان این شهرها دعوت نگردید  تا در 
کنار تشکل های بخش خصوصی دقایقی مشکلات و موانع خود را 
مطرح کنند ، جای ابهام است! بخش خصوصی گیلان چند مدتی 
بود که به دنبال پذیرایی و دیدار از حضور ایشان بود ، این اتفاق 

بخش خصوصی گیلان را آزرده خاطر کرده است.
با کشور روسیه که شریک  از تجارت خارجی  برای شناخت  قطعا 
تاکید  روسیه  با  تجارت  توسعه  بر  هم  نظام  و  است  ایران  تجاری 
دارد ، بخش خصوصی گیلان می تواند تجربه و اطلاعات خود را 
در راستای کمک به بخش تجارت کشور در اختیار ایشان قرار دهد 
و البته بخش خصوصی در گیلان علاقمند است که به دولت آقای 
رییسی که تلاش می کند تا اقتصاد ایران را از مشکلاتی که با آن 

روبرو بوده است به سهم خود و در توان خود ،  کمک کند.
علی الهذا در سفری که معاون وزیر صمت و رییس سازمان توسعه 
بار  از  کمی  توانست  می  و  است  داشته  گیلان  به  ایران  تجارت 
مشکلات و خستگی فعالان اقتصادی استان با بیان درد و مشکلات 
تجارت کاسته باشد ، متاسفانه این سفر به مانند نمکی شد که بر 
زخم بخش خصوصی و فعالان اقتصادی گیلان پاشیده شده باشد. 
حال از آنجا که گیلان چشم و چراغ تجارت ایران است و در شرایط 
بسیار حائز اهمیتی از جهت جغرافیایی قرار دارد ، می تواند منافع 
ملی ما را به عنوان یک استان راهبردی تجارت با روسیه تحصیل 

نماید .
قطعا از آقای فاطمی امین وزیر صمت انتظار می رود ، اولین کارت 
زرد خود را به آقای پیمان پاک نشان داده تا در سفر به استان ها 
مرتکب چنین اشتباهی نگردند و دیگر اینکه به ایشان توصیه کنند 
در اولین فرصت به گیلان سفر کنند و از فعالان اقتصادی گیلان 
دلجویی نمایند. چنین خواسته و انتظاری از مسوولی که در دولت 
انقلابی خدمت می کند انتظار بالا و نا بجایی نیست و قطعا سفر 
حقایق  و  مشکلات  عمق  تواند  می  گیلان  به  پاک  پیمان  آقای 
تجارت از استان را که دروازه خرجی تجارت ما به اوراسیا است را 
آشکار سازد و این امیدواری هم وجود دارد قرار گرفتن ایشان در 
کنار بخش خصوصی و فعالان اقتصادی گیلان به ماموریت شان 
برای  افتخاری  برنامه های تجاری کشور که سرانجام  پیشبرد  در 
،  کمک شایانی  بود  رییسی خواهد  آقای  در دولت  تجارت  رونق 

خواهد کرد.

و  تجاری  هیات  یک  ورود  با  استراخان  رشت  مستقیم  پرواز  اولین 
ایران و روسیه  اتاق مشترک  اقتصادی گیلان به سرپرستی رییس 

انجام شد.
به گزارش معین نیوز این پرواز با همکاری اتاق بازرگانی گیلان و یک 
شرکت هواپیمایی بخش خصوصی راه اندازی شده است که اولین 
پرواز آن روز یکشنبه با حضور یک هیات ٢٢ نفره از تجار و بازرگانان 

رشت را به مقصد استاک استراخان روسیه انجام شد.
هادی تیزهوش تابان رییس اتاق مشترک ایران و روسیه و همچنین 
رییس اتاق بازرگانی گیلان در حاشیه مراسم استقبال از تیم تجاری 
گیلان در استراخان روسیه هدف از برقراری این پرواز را توسعه روابط 
تجاری و اقتصادی ایران و روسیه بویژه استان های شمالی و گیلان 

عنوان کرد.
وی اظهار داشت : گیلان و استراخان بیش از ۴00سال ارتباط تجاری 
و اقتصادی دارند که از سه دهه پیش اقدامات خوبی برای برقراری 

مجدد این ارتباط و توسعه آن انجام شده است.
وی ادامه داد: هر چند نشیب و فرازهایی نیز در مسیر ارائه خدمات 
بهتر به تجار در این سال ها وجود داشته است اما حجم مبادلات 
کنار  در  بازرگانان  و  تجار  های  ریزی  برنامه  همچنین  و  اقتصادی 
سیاست های دولت های ایران و روسیه موجب شده است تا چشم 

انداز آیت روابط بهتر شود. 

به گفته وی ، تلاش داریم تا با تداوم برنامه های تسهیلکرانه در مسیر 
ارتباط بیشتر تجار و بازرگانان ایران و روسیه بویزه گیلان و استراخان 
با برقراری خطوط پروازی و حمل و نقل بهتر کالا و خدمات شرایط 

مناسب تری را برای تقویت این روابط فراهم کنیم.

تیزهوش از ایجاد سرای ایرانیان در استراخان به عنوان کانون مهم 
تجاری گیلان و ایران یاد کرد که نقش مهمی در ارتباط گیری و 
توسعه روابط در کنار پشتیبانی های کنسولگری جمهوری اسلامی 

ایران در استراخان دارد.

دست  همه  از  تشکر  صمن  روسیه  و  ایران  مشترک  اتاق  رئیس 
 _ هوایی مستقیم رشت  اندازی خط  راه  از  پشتیبانی  در  اندرکاران 
استراخان گفت : این پرواز هر خفته روزهای یکشنبه انجام نی شود 
و برای پایداری آن نیاز به حمایت های دولت و تجار و برنانه ریزی 

برای جذب گردشگر بین دو استان گیلان و استراخان دارد.
وی افزود : در مدت یک هفته از حضور هیات تجاری و اقتصادی 
گیلان در استراخان برنامه های مختلفی از دیدار با مسوولان و بازدید 

از بخ های اقتصادی استراخان تدارک دیده شده است.
اکوچکیان سر کنسول جمهوری اسلامی ایران در استراخان هم در 
این برنامه بر ضرورت گسترش ارتباطات بین تجار ایرانی با روسیه 
آنرا  و  تاکید  گذشته  ارتباطات  پیشینه  به  توجه  با  استراخان  بویژه 
را  هوایی  این خط  برقراری  وی  دانست.  ملی  منافع  برای  سودمند 
و شرکت  بازرگانی گیلان  اتاق  از  و  توصیف  ارزشمند  بسیار  کاری 

هواپیمایی و تمامی دست اندرکاران آن تقدیر بعمل آورد.
وی گفت : تمام تلاش ها برای بهره مندی بیشتر تجار دوکشور برای 
تقویت روابط و ت سعه تجارت لست و بازارهای خوبی در استراخان 

روسیه برای بازرگانان ایرانی فراهم است .
در مراسم اولین پرواز مستقیم رشت به استراخان روسیه در استان 
گیلان اسحاقی معاون اقتصادی استانداری گیلان و هیات همراه نیز 

حصور داشتند که بر گسترش این روابط تاکید شد.

کارت زرد فعالان اقتصادی و تجاری گیلان به رئیس ســازمان توسعه تجارت

واز مســتقیم رشت استراخان با ورود هیات تجاری گیلان انجام شد اولین پر
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افشین یگانه فر 
این روز ها واژه ی رسانه 
در  وسیعی  شکل  به 
روزمره  مختلف  امورات 
مردم به کار می رود، برای 
مشترکی  درک  داشتن  
با  آشنایی  مفهوم،  این  از 
ماموریت آن می تواند چراغ راهی برای استفاده بهینه 

از آن باشد.
گذشته از هرگونه تعریف از این واژه باید گفت که 
ماموریت  و  نهفته  آن  ماموریت  در  رسانه  مفهوم 
و  پیامها  و  حرفها  رساندن  است؛  رساندن  رسانه، 

دیدگاههای من و شما به دیگران.
در این ماموریت سه عنصر اصلی »بستر ارتباطی«، 
است که می  و مخاطب  )پیام(،  و محتوا  اطلاعات 
تواند نحوه ارتباط با مخاطب بصورت عام و خاص را 
مشخص نماید و در عمل مشخص کند که چه پیامی 

از چه طریقی باید به چه کسی رسانده شود.
توجه به موج سوم کسب کار، ورود کسب و کارها به 
دنیای اشتراکات، استفاده از فری لنسرها و ضرورت 
تمرکز بر ارتباط با مشتریان اهمیت حضور رسانه ها 
را بر کسب و کارها نمایان ساخته و زمینه ساز ارتباط 

موثر مشتریان با محصولات یا برند می باشد.
همچنین توانمند سازی جوامع محلی و توسعه کسب 
و   توانمندسازی  معرفی،  به  نیاز  و کارهای خرد که 
ایجاد سینرژیسم یا همراهی گروهی دارد، در بستر 
ارتباط و رسانه اتفاق افتاده و می تواند بستری برای 
توزیع عادلانه ثروت و کاهش استرس های موجود 

در این جوامع گردد.
در پایان بعنوان تاثیر نهایی رسانه بر کسب و کارها 
عادلانه  توزیع  و  کار  و  کسب  توسعه  به  توان  می 
ثروت و کاهش قیمت نهایی برای مصرف کننده در 

جامعه اشاره داشت .
ستون  در  کار،  و  کسب  توسعه  نگاه  با  نشریه  این 
کسب  صاحبان  معرفی  به  اقدام  خود  اختصاصی 
کار های خرد  و  برای کسب  یابی  عارضه  کار،  و  
و متوسط نموده و برآن است تا از طریق ایجاد ارتباط 
زنجیره  در  کار  و  کسب  مختلف  اجزای  مابین  فی 
تعالی فعالین کسب  ارزش گامی موثر در توسعه و 

و کار داشته باشد.

با تاکید بر منویات رهبر  حجت الاسلام راشدی 
انقلاب در جهاد تبیین گفت: اساس قیام عاشورا 
ترویج معروف است با جهاد تبیین معروف ها را 
خوب بشناسیم و تحقق دهیم، تا جلوی بسیاری از 

منکرات گرفته شود.
تاریخ  ادوار  تمام  در  زنده  ای  واقعه  عاشورا  قیام 
است که همیشه ماندگار می ماند تا همواره پیام 
روشنگری و هدایت گری امام حسین )ع( را  به 
انسانها  پاک  فطرت  و  آزاده  مردم  تمام  گوش 
آزادگی،  غیرت،  که  بدانند  همگان  تا  برساند 
دینداری، محبت، پاکی و صداقت ، امر به معروف 
در  انسانی  پاک  صفت  هزاران  و  منکر  از  ونهی 
تمام ادوار تاریخ زنده می ماند و هرکس از مکتب 
عاشورا پیروی کند نامش تا همیشه همچون شهدا 
زنده می ماند در همین رابطه گفتگویی با حجت 
الاسلام محمد مهدی راشدی امام جمعه صومعه 

سرا به شرح زیر ارایه می شود.
توضیح  را  )ع(  حسین  امام  ویژگی  مهمترین   

بفرمایید؟
مهمترین  )ع(  حسین  امام  گری  هدایت  ویژگی 
خصوصیت ابا عبدالله )ع( است. برای امام حسین 
)ع( فرقی نداشت که چه کسانی تحت هدایتگری 
که  دشمنان  ترین  بگیرند. سرسخت  قرار  ایشان 
در  که  افرادی  سایر  و  شمر  سعد،  عمر  عبیدالله، 
جهت مقابله با آن حضرت بودند نیز مورد هدایت 
گری امام حسین )ع( قرار داشتند و به دنبال ارشاد 
و هدایت آنها بودند.امام حسین )ع( به دنبال آن 
بودند که از مردم انسان های هدایت شده بسازند 
تربیت،  سازی،  انسان  )ع(  امام حسین  کار  یعنی 
رشد و دستگیری از افراد بود و به دنبال مچ گیری 
به  خود  نامه  در  )ع(  امام حسین  نبودند.  افراد  از 
مردم بصره می گویند که اگر سخنان مرا گوش 
فرا دهید شما را به راه درست هدایت می کنم. در 
روز عاشورا که اوج ظلم و جنایت قوم کوفه نسبت 
به ابا عبدالله )ع( و خاندان پاک نبوت بود نیز امام 
)ع( به دنبال هدایت گری بودند و چندین بار در 
روز عاشورا سخنرانی های متعددی کردند و حتی 

برخی افراد را به صورت فردی هدایت کردند.

یادداشت وارده

خبر

آفرین بر رشت !

کتاب » کارایی شرکت 
های تولیدی در بستر 
شاخص های مالی و 
غیرمالی » منتشر شد

کتاب » کارایی شرکت های تولیدی در بستر شاخص های مالی و غیرمالی » به تالیف اردلان صالحی خشکرودی 
در انتشارات رازنهان منتشر شد. به گزارش خط اول، اردلان صالحی در این کتاب شصت صفحه ای ارزیابی عملکرد 
را به عنوان یکی از ضروری ترین زیر مجموعه ها وظیفه کنترل - یکی از چهار عنصر دانش سازمان و مدیریت - در 

سازمانها می داند که به اندازه گیری و سنجش وضع موجود می پردازد. 
وی تداوم بقای واحدها و سازمانها در هر نظام اقتصادی را در گرو ارزش افزوده می داند و می گوید رسیدن به این 

مهم  تنها با داشتن منابع کافی نخواهد بود.
نویسنده این کتاب معتقد است کارایی به نسبت مقدار کار انجام شده به مقدار کاری که باید انجام شود، گفته می شود.

اردلان صالحی خشکرودی متولد ۱۳60 اهل رشت و دانش آموخته مدیریت کسب و کار است.
وی هم اکنون مدیر بازرگانی صنایع ریسندگی و بافندگی پیشروتاب است که بزرگترین و مدرن ترین کارخانجات 

حوله بافی کشور است و پیشتر به عنوان مدیر بازرگانی در کارخانه ایران برک فعالیت می کرد.

خبرهای رسیده و تصاویر مراسم روز شنبه پنجم شهریور ماه در باغ 
محتشم رشت حاکی از آن است که حق مطلب دربارۀ او ادا شده و جا 

دارد به رشت و مردم رشت، آفرین گفته شود.
مهرداد خدیر در عصر ایران نوشت: در فضای »خودتخریبی« که میل 
شگرفی درگرفته چوب حراج به همۀ داشته های خود بزنیم، وداع با 

شکوه با سایه در زادگاه او درخور ستایش است …
هر قدر مراسم صبح جمعه در مقابل تالار رودکی در تهران در وداع با 
امیرهوشنگ ابتهاج )سایه( غزل سرای نام دار معاصر و مدیر موسیقی 
هزاران  حضور  با  اگرچه  و  بود  آشفته  خورشیدی،  دهۀ ۵0  در  رادیو 
علاقه مند اما با شکوهی که برای این آیین انتظار می رفت، فاصله داشت 
خبرهای رسیده و تصاویر مراسم روز شنبه در باغ محتشم رشت حاکی 
از آن است که حق مطلب دربارۀ او ادا شده و جا دارد به رشت و مردم 

رشت، آفرین گفته شود.
این آفرین، انکار همراهی شهروندان تهران نیست چرا که اینجا هم 
دوست داران سایه حاضر بودند و آن که غایب بود نه مردم که چهره های 
سرشناس فرهنگی و هنری بودند و مشخص نیست چرا از همایون 
شجریان و محمود دولت آبادی خبری نبود یا حسین علیزاده و کیهان 
کلهر یا علیرضا قربانی را ندیدیم؟ بیش از همه هم قربانی که اشعار او 
را خوانده و گشاده دستانه اجازه داده بود. نمی شود که همه در سفر بوده 

باشند یا از بیم کرونا باشد که حالا رنگ باخته است.
هر چند که وزن حضور فرخنده اما اندوه بار محمد رضا شفیعی کدکنی 
به اندازۀ تمام چهره های شاخص فرهنگی و هنری است که به هر دلیل 
نیامدند و نبودند اما طی دو هفته فاصله از درگذشت سایه در کلن آلمان تا 
انتقال پیکر او به تهران و هر چند به خاطر مخالفت یکی از دختران شاعر 
اختلالی ایجاد شد ولی باز هم امکان برنامه ریزی بود و حداقل انتظار این 
که همایون شجریان همان اشعار سایه را که پدر خوانده بخواند نه این 
که »ایران، ای سرای امید« با صدای محمد معتمدی پخش شود حال 
آن که در حافظۀ مردم با صدای محمد رضا شجریان نقش بسته است.

همچنین بیم آن می رفت که پاره ای مخالفت ها با تدفین پیکر سایه 
در محیط عمومی بوستان/ باغ محتشم بر ذهنیت شهروندان رشت اثر 
منفی بگذارد اما آمدند و مراسم به نیکی برگزار شد و سایه همان جا آرام 

گرفت تا مردم آن سامان بار دیگر نشان دهند در فرهنگ وادبیات ایران 
چه جای ماندگاری دارند.

آفرین بر رشت که پیوندهای فرهنگی و ادبی را نگسسته و چند نسل در 
کنار هم با سایه وداع کردند. یلدا ابتهاج در سخنان دیروز خود در مقابل 
تالار رودکی گفته بود خود باید به آلمان بازگردد ولی پدر را که به این 
خاک تعلق دارد، به مردم رشت می سپارد و همین اتفاق هم افتاد. جا دارد 
تندیس درخوری هم در همان محل نصب شود تا شکل مقبرۀ صِرف 

نداشته باشد و بیشتر به یک یادمان فرهنگی بدل شود.
با همۀ بی نظمی ها و ناهماهنگی ها همین که پیکر سایه سرانجام به 
ایران انتقال یافت و سه آیین برای او برگزار شد )نماز میت در کنار 
درخت ارغوان در خیابان ایرانشهر تهران، آیین تالار وحدت و سرانجام 
باغ محتشم رشت( مغتنم است چرا که در این چند دهه کم نبودند 
نویسندگان و شاعرانی که خارج از ایران چشم از جهان بستند و پیکرشان 
همان جا به خاک سپرده شد یا در همین تهران ولی مجال برگزاری 
مراسم فراهم نیامد و اگر آمد در جایی که دوست داشتند به خاک سپرده 

نشدند و خوش بختانه هر سه برای سایه محقق شد و کم لطفی یی اگر 
شد این بار از جانب برخی بود که انتظار نبود.

از سازمان زیباسازی تهران هم باید یاد کرد که هر چند محدود اما 
بیلبوردهای سایه را در دو هفته گذشته در معرض دید شهروندان قرار 
داد. بیش از آن البته این شایبه را ایجاد می کرد که فحش ندادن کیهان 
این معنی است که  به  نواصول گرا  تابلو در شهرداری  او و نصب  به 

کاسه ای زیر نیم کاسه است!
آفرین بر رشت و تهران نشینانی که وداع درخوری را با سایه رقم زدند 
و امید که سرشناسان غایب و نه مردم )چون طبعا همه به این گونه 
آیین ها علاقه مند نیستند( دلیلی داشته باشند چون موج »خودتخریبی« 
که ایران ما را فراگرفته و سمی که مدعی ترین مدعیان آزادی تزریق 
می کنند نگران کننده است و چونان یک بیماری به جان همه افتاده و 

میل شگرفی درگرفته که چوب حراج به همۀ داشته های خود بزنیم.
از سم و خود تخریبی سخن می گوییم نه از نقد که سایه خود در شب 
بخارای ۵ آبان ۹٢ گفته بود: »اینجا تعارفات است و بعد از »روز واقعه« 

برخی از دوستان میدان وسیع تری برای تاخت و تاز پیدا می کنند و حق 
هم دارند« به منتقدان پس از روز واقعه حق داده بود اما قبل از آن با 

ادبیاتی در تراز مولانا و خیام سروده بود:
فریاد که از عمر جهان، هر نفسی رفت
دیدیم کزین جمع پراکنده کسی رفت

شادی مکن از زادن و شیون مکن از مرگ
زین گونه بسی آمد و زین گونه بسی رفت

دوست داشتم در مراسم امروز رشت هم حاضر می بودم اما نشد و به 
جبران آن دو خویش کاری برای خود قایل شدم. یکی همین یادداشت 
و دیگری تماشای سه بارۀ »در دنیای تو ساعت چند است؟« در ساعات 
بعدی که حال و هوای رشت فرهنگی و خاطره ساز با سیمای مدرن و نه 

سودازده را به زیباترین شکل ممکن به تصویر کشیده است.
نویسنده و کارگردان این فیلم -صفی یزدانیان – در یادداشتی که دربارۀ 
سایه نوشته بود )در تارنمایی که اجازۀ بازنشر نمی دهد( به دختری به 
نام »گالیا« اشاره کرده – هم کلاسی سایه در رشت- که برای او شعر 

می سروده و »داستانش را همۀ رشت می دانند«.
آفرین بر رشت که اگرچه با سایه وداع کرد اما به عاشقی، به شعر و به 

باران دوباره سلام کرد.
هویت یک شهر و روح آن ساختمان هایی نیست که حالا به تقلید از 
تهران یا به اقتضای افزایش جمعیت یا به قصد سودجویی دیگر با باغچه 
و حیاط و دو سه طبقه نیست که آپارتمانی و گاه بدقواره شده، حتی به 
گل هایی که کمتر می بینیم، به فرهنگ آن است و امروز روح شهر به 

شهر بازگشته بود.
منی که اهل آن سامان نیستم ولی دوست دار پیوستۀ آن ام نیز دوست تر 
می داشتم نه در کنار ارغوان در تهران که در همان رشت آرام گیرد چه 
رسد در کلن و نمی دانم کدام انگیزه دختر دیگر سایه را سر لج انداخته 
بود که پیکر به ایران بازنگردد و چرا فرزندان مشاهیر فرهنگ و هنر 
در پی درگذشت پدر راه از هم جدا می کنند ولی آفرین بر یلدا ابتهاج 
که تسلیم نشد و آفرین بر رشت که بر این داستان نقطۀ پایان و البته 

درخشان گذاشت.

بعثت همتایی 
وی  است.  دهه ۹0  متولد  مقدم  فاضلی  ارشیا 
فعالیت هنری خود را از خردسالی با بازیگری آغاز 
نموده است و با سریال »نیسان آبی« به شهرت 
رسید. او با بازی در نقش کودکی ممد چاخان در 
سریال نیسان آبی به کارگردانی منوچهر هادی و 
همبازی شدن با مهران غفوریان و حسین یاری 
و بهناز جعفری و یکتا ناصر و ایمان مصفا بیشتر 
دیده شد، بسیاری از همکاران او معتقد هستند که ارشیا بسیار با هوش و 

توانمند است و از پس ایفای نقش هایش به خوبی بر می آید. 
به گزارش خط اول، ارشیا فاضلی مقدم بازیگر خردسال آستارایی که این 
روزها در جشنواره های بین المللی و ملی و استانی حائز رتبه های برتر شده 
با تلاش و پشتکار خود در هنر بازیگری، نشان داده که آینده درخشانی دارد 
و از این رو ما هم به سراغ این هنرمند کوچک رفتیم تا کنار ساحل خزر چند 

کلمه ای را با وی گفتگو کنیم.
ارشیا جان اگر میشه خودتو برای خوانندگان ما معرفی کن: 

ارشیا فاضلی مقدم هستم متولد ٢0 اسفند ۱۳۹۱ در شهرستان زیبای آستارا 
کلاس سوم ابتدایی 

چه  مشوقت  و  بازیگری شدی  هنر  وارد  کی  از  ارشیا  آقا 
کسی بود: من از ۹ ماهگی جلوی دوربین فیلمبرداری رفتم، بابای خودم 
کارگردان اون فیلم بود و اولین تصویر من در اون فیلم که خیلی هم به 
جشنواره های ملی و بین المللی رفت و حتی جایزه هم گرقت دیده شد 
ولی بعدش در سن ۵ سالگی با پدرم در خونه شروع به تمرین میکردم و 
خیلی تو این راه حمایتم کرد. کلی با هم تمرین می کردیم سرم داد هم میزد 
چندباری هم گریه ام میگرفت ولی بغلم میکرد میگفت مرد باش محکم 

باش تو قهرمان زندگی منی 
آقا ارشیا تا حالا چه فیلم هایی بازی کردی :

من اولش با فیلم کوتاه شروع کردم و تو فیلم کوتاه آجر به کارگردانی 

آقای ساسان قجر در زنجان بود بازی کردم و چندتا هم کلیپ که بابام 
درست کرده بود تونستم در جشنواره مدرسه شرکت کنم به نام های عشق 
بازیگری و پاداش خوبی و کلمه که در هر سه کلیپ کوتاه به بخش مسابقه 
راه پیدا کردم و تقدیرنامه بگیرم بعد اون هم در تهران پیش دستیار آقای 

هادی رفتم تست دادم و قبول شدم و در سریال نیسان آبی بازی کردم.
از نیسان آبی برایمان بگو چه تجربه ای بود برات : خیلی خوب 
بود . بخاطر کار پدرم به شهر زنجان رفته بودیم و اونجا هر وقت که 
فیلمبرداری بود به بابام زنگ میزدن و ما هم شب قبلش با قطار می رفتیم 

تهران و صبح نفر اول سر فیلمبرداری بودیم بابام همیشه بهم میگه راس 
ساعت آدم منظم و موفق باید خوش قول باشه اونجا هم خیلی هنرمندای 
خوبی بودن همه چی منظم بود و همه با من مهربون بودن هوای منو 

داشتن.
آقا ارشیا تو برنامه تلویزیونی شیب شیرین همه رو شوکه 

کردی با اجرایی که داشتی از اون روز برامون بگو : 
مسابقه ی استعداد یابی بود زمانی که زنجان بودیم رفتیم و تو این برنامه 
تلویزیونی که تو روزهای کرونا بود استندآپ کمدی با موضوع کرونا اجرا 

کردم که برنده شدم.
چه جشنواره هایی شرکت کردی و چه مقام های آوردی :

اولین جشنواره ای که تو اون شرکت کردم و جایزه گرفتم جشنواره بین 
المللی استنداپ کمدی اهواز بود که نفر پنجم شدم و لوح تقدیر و جایزه 
نقدی بهم دادند بعد اون هفتمین جشنواره ملی مدرسه که لوح تقدیر گرفتم 
بعد جشنواره راه آهن بود که نفر اول شدم و از دست آقای اسلامی وزیر 
راه و شهرسازی و آقای رسولی معاون ایشون و مدیرعامل راه آهن و خانم 
دکتر قیومی لوح تقدیر گرفتم بعد جشنواره ال اس اکت بود که در فضای 
مجازی برگزار می شد بعد از چندین مرحله و آرای مردمی به فینال رسیدم 
و با اجرای زنده در تهران نوفل لوشاتو سالن تئاتر پردیس شهرزاد به مقام 
اول رسیدم و از دستان آقای فرهاد جم تندیس و دیپلم افتخار گرفتم بعد در 
جشنواره مجری شو که بین استان های شمالی مازندران و گیلان بود در 
لاهیجان به مقام سوم رسیدم. در جشنواره تئاتر خیابانی شیندان آستارا هم 

به عنوان میهمان حضور داشتم.
الان در حال چه کاری هستی :  یه فیلمنامه کوتاه بهم دادن که با 
کمک بابام در حال تمرین هستم که قراره به کارگردانی خانم السا فیروز آذر 
در اواخر شهریور ماه در تهران فیلمبرداری بشه که من هم نقش کوتاهی 

دارم .
ارشیا جان آرزوت چیه :  آرزو دارم همه مردم با هم خوب باشن 
خوشحال باشن از همه مهمتر سلامت باشن منم دلشون رو شاد کنم و کلی 
پول دربیارم و به مردمی که ندارن کمک کنم چون اونایی که کار ندارن 

و پول ندارن خیلی اذیت میکشن دوست دارم اونا هم دلشون شاد بشه .
حالا بابا رو بیشتر دوست داری یا مامان : 

من هر دوشون دوست دارم عاشقشونم 
آقا ارشیا برات آرزوی موفقیت داریم و دلمون میخواد تو رو در 

جایگاه بالایی ببینیم و بهت افتخار کنیم.
از شما ممنونم که وقتتون برام گذاشتین همیشه جیبتون پر پول باشه و 

دلتون شاد.

تئاتر شهر تهران  باید در »  تئاتر خوب را فقط  برخی فکر می کنند 
» جستجو کنند، اما این روزها هنرمندان گیلانی با به روی صحنه 
همسایه  مرغ  همیشه  دادند،  نشان   » کامیلو  دن   « نمایش  آوردن 

غاز نیست.
بازیگران  و  کارگردانان  از  اسدی  بنی  نیکی  اول،  خط  گزارش  به 
جوان و خوشفکر گیلان، این روزها نمایشی را در تماشاخانه هامون 
)سالن آمفی تئاتر هلال احمر رشت ( روی صحنه دارد که اجرای بی 

نظیرش هر شب بر تعداد تماشاگران آن می افزاید.
که  است  ایتالیا  در  کوچک  شهر  یک  کشیش  داستان  کامیلو،  دن 

ماجراهای آن بی شباهت به جامعه امروز خودمان نیست.
این کشیش به جای اینکه مرد خدا باشد و الگوی رفتاری مناسبی 
برای مردم باشد، هر جا که بحث منافع شخصی پیش بیاید، به راحتی 
قلم قرمز بر روی دین می کشد و با سوء استفاده از نام مسیح و قدرت 
کلیسا صرفاً منافع خود را در نظر می گیرد، به خصوص در مواجه با 
فراوان، ولی  نظر  اختلاف  پونه( که علیرغم  په  ) شهردار  سیاسیون 
وقتی صحبت از منافع شخصی می شود رانت و رشوه را در اولویت 
قرار می دهد و اینجاست که مسیح مصور داستان، در شام آخر صحنه 
استفاده  ولی  نیست،  تئاتر  و  سینما  منتقد  کند.نگارنده  می  ترک  را 
زیرکانه » نیکی بنی اسدی « کارگردان نمایش، در بهره گیری از 
تا  امروز جامعه سبب شده  رایج  بعضی دیالوگها و تکیه کلام های 
را لمس کند. همه ما در وجود خود یک دن کامیلو  مخاطب قصه 
منافع جمعی  بر  را  منافع شخصی  روزمره  زندگی  در  شاید  و  داریم 
ترجیه دهیم، اما وقتی دن کامیلوی وجود مدعیان مذهب بیرون زده 

میشود اینجاست که باید برای آن جامعه و مردمان آن تاسف خورد.
بازیگران  بازی خوب  بر کارگردانی بی نقص؛  علی ای حال علاوه 
نمایش هم در ارتقاء سطح اجرا بی تاثیر نبود، بازیگران خوبی چون؛ 
نگار خلاق، حسام حسینی، صدرا  رسائلی، شیرین محسنی،  محمد 
اصغری، فریبرز زیده سرایی و خود نیکی بنی اسدی در این نمایش 
ایفای نقش کردند که بازی های درخشانشان، تشویق ایستاده و ممتد 

تماشاگران را در پی داشت.
و اکنون وظیفه ماست با حضور در تماشاخانه هامون رشت حمایت 
خود را از هنرمندان شهرمان نشان دهیم، نمایش دن کامیلو از تاریخ 
تماشاخانه هامون  در   ،۸ تیرماه ۱۴0۱ هر شب ساعت  الی ۳۱   ۱۷
اجرا  رشت،  خیابان سعدی  در  واقع  احمر(  آمفی تئاتر هلال  سالن   (
از  نمایش  این  تماشای  برای  می توانند  علاقمندان  داشت،  خواهد 
سامانه فروش بلیط هفت ساز یا از گیشه محل اجرا بلیت تهیه نمایند.

شهریور   ۱۱ جمعه  روز  که  درگیری  و  نامناسب  برخورد  پی  در 
دهنه  روستای  درختی  آلاچیق  گردشگری  مجموعه  در  ماه، 
با  شد،  ایجاد  گردشگران  برخی  با  خمام  شهرستان  شیجان  سر 
بخشدار مرکزی خمام تماس گرفتیم تا از چند و چون کار مطلع 
شویم، اما عصمت محمددوست در گفتگو با خبرنگار خط اول به 

اشاره کرد. نکته عجیبی 
این  شان  از  دور  رفتارهای  اینگونه  وی  اول،  خط  گزارش  به 
مجموعه گردشگری را مسبوق به سابقه خواند و گفت: افزون بر 
بخشدار  عنوان  به  بنده  وقتی  پیش  ماه  یک  حدود  فوق،  موضوع 
خمام به اتفاق تنی چند از روسای ادارات شهرستان، برای بازدید 
ناشایست  برخورد  با  بودیم  رفته  محل  آن  به  اعتبار  تخصیص  و 
نگهبان،  عنوان  به  ایشان  اگرچه  شدیم،  مواجه  مجموعه  نگهبان 
افراد به مجموعه در روز غیر کاری را  از  وظیفه خود در ممانعت 
دهنه  روستای  دهیار  طریق  از  وقتی  ولی  داد،  انجام  درستی  به 
باز  رسید  مدیریت مجموعه  اطلاع  به  بازدید  موضوع  سر شیجان 
اتفاق درخوری نیفتاد و همچنان از ورود بخشدار مرکزی خمام و 

روسای ادارات به مجموعه ممانعت به عمل آمد.
وی افزود: نکته جالب اینجاست، در تماس مدیریت این مجموعه 
گردشگری در آن روز، به جای اینکه هماهنگی های لازم جهت 
تشریف  ایشان  تا  بمانیم  منتظر  عنوان شد  دهند،  انجام  را  بازدید 
و  نگرفت  قرار  همکاران  وثوق  مورد  موضوع  این  که  بیاورند 

برگشتیم.
با  پیشتر  شد  شنیده  که  رفتارها  کرد:اینگونه  تاکید  خمام  بخشدار 

ضربه  باعث  گرفت،  شکل  هم  دیگر  شهرستان  مدیران  از  یکی 
زدن اول به خود مجموعه و سپس به گردشگری استان می شود؛ 
تصور کنید گردشگری که با این مجموعه در فضای مجازی آشنا 
می  وی  با  نامناسبی  برخورد  چنین  آید  می  اینجا  به  و  می شود 
آیا این  آیا این خاطره بد را به کل استان تامین نمی دهد؟  شود 
موارد  همین  دهد؟  نمی  انتقال  دبگران  به  را  مجموعه  بدرفتاری 

ببیند. لطمه  استان  باعث می شود صنعت گردشگری 
این نشریه آمادگی شنیدن اظهارات مدیریت مجموعه گردشگری 

آلاچیق درختی دهنه سر شیجان را نیز دارد.

ــنهاد نمی شود با اینگونه برخوردها گردشگری گیلان لطمه می بیند دیدن این نمایش به مدعیان مذهب پیش
برای دیدن  با گردشگران؛»دن کامیلو« نمایشــی  نامناســب مجموعه گردشــگری آلاچیق درختی  پی برخورد  در 

9 ماهگی جلــوی دوربین فیلمبرداری رفتم از 
بازیگر دهه نودی؛  ــك  با ی گفتگویی جالب 



مرثیه ای برای مریم

ایرج آلیانی 
مریم  ریاضیات  عالم  اسطوره  مرگ  سال  تیرماه   ٢۳

میرزاخانی است.
درسال  ایرانی  نابغه  ریاضیدان  میرزاخانی  مریم  پروفسور 
٢0۱۴ برنده مدال فیلدز شد که بالاترین نشان علمی رشته 
ریاضیات است،ودرهرچهارسال یکبار به دانشمندان برگزیده 
زیر ۴0سال اهدا می شود و از آن به نوبل ریاضیات تعبیر می 
شود،وی نخستین زن جهان ونخستین ایرانی بود که موفق 

به دریافت این جایزه شد.  
    شخصیت هاي برجسته و نوابغي مانند »مریم میرزاخاني« 
فراتر از مرزهاي سرزمیني یک کشورند و به تمام بشریت 

تعلق دارند. 
اگرچه هر ملیتی طبیعتا مي خواهد افتخار کشف و اختراع یا 
آثار دانشمندان بزرگ در تاریخ علم را به خود منتسب کند و 

به آن فخر و مباهات کند. 
مثلا »نیکلا تسلا«،  دانشمند بزرگ و یکي از بزرگ ترین 
نوابغ تاریخ که هم در کرواسي، صربستان، اتریش و هم در 
ایالات متحده آمریکا مورد ستایش قرار مي گیرد و به نام او 
تمبر چاپ مي شود،که بسیار مورد فخر ومباهات سرزمین 

خود شد. 
اگر کسي تاریخ علم ایران را دقیق مطالعه کند احتمالا به 
نتیجه ای مشابه با من مي رسد که »مریم میرزاخاني« 
برجسته ترین چهره و اعتبار علمي ایران لااقل در قرن اخیر 
بوده است. ما دانشمندان برجسته که کم وبیش در تولید علم 
در رشته هاي مختلف علمی سهم داشته اند، کم نداشته 
ایم. اما »مریم میرزاخاني« شخصیتي فراتر از یک دانشمند 
برجسته، بلکه واقعا تبدیل به یک چهره علمي جهانی شد. 

این همان چیزی است که ما تا به حال و در تاریخ علم 
قرون اخیر نداشته ایم. از آنجایي که تاکنون دانشمندی با 
چنین اعتبار و وزن بین المللي نداشتیم،  لاجرم حس غرور 
علمي را فقط در شبکه هاي مجازی و کانال های تلگرامي 

به صورت ساختگی شبیه سازی مي کردیم. 
ترین جراح جهان  بزرگ  انتخاب خودمان  به  را  نفر  یک 
می نامیدیم و دیگري را مرد علمی سال لقب می دادیم 
و خاطرات دروغین تعریف کرده و لایک جمع می کردیم. 

اما »مریم میرزاخانی« در این بین، واقعا بر قله افتخار ایستاده 
و سرآمد بود. 

«موتسارت«، آهنگ ساز بزرگ اتریشی،  اثری دارد به نام 
مرثیه در مینور دی* که در سال ۱۷۹۱ در وین ساخته شد 
و با مرگ او در پنجم دسامبر آن سال ناتمام ماند و دیگران 
آن را تکمیل کردند. هیچ کس نمی داند که »موتسارت« 
نوت های پایانی این موسیقی باشکوه را چگونه می خواسته 

بنویسد. 
را  او  زندگی  باشکوه  موسیقی  میرزاخانی«،  »مریم  مرگ 
ناتمام گذاشت و چه بسا دیگرانی پیدا شوند که راهی را 
ادامه دهند که او با نبوغ و روحیه خستگی ناپذیر خود گشود.

به گفته نزدیکانش؛ انسانی بود که تو سختی ها همه چیز 
را آسان می گرفت ،ودردانشکده همیشه الگوها دانشجویان 
واساتید بود،خیلی پرانرژی سخن می گفت و ایده داشت 
صبر  همیشه  ریاضیات  بامسائل  برخوردش  ،وشیوه 
بود،بهترین لحظه زندگی را زمانی می دانست که »آهان 

«می گفت ،یعنی یافتم ،
او اگر زنده می ماند ،چه کارهای بزرگ که درعالم ریاضیات 

انجام نمی داد،،
احتمالات در ریاضیات یعنی تحلیل وقایع تصادفی است،

عملی  وآغازگر  سرسلسله  جهان  ریاضی  نخبه  این  که 
پژوهش واثبات تحلیل این وقایع درگستره عالم ریاضیات 

بوده است.
پس قدر ومنزلت ویاد این  نخبه زن جوان ایرانی را بدانیم،که 
را  ریاضیات  ودانش  علم  مرزهای  خود  وهمت  باتلاش 
بعنوان  جهان  ریاضیات  درتاریخ  همیشه  وبرای  درنوردید 

ستاره ای پرفروغ ودرخشان باقی خواهد ماند،
»روحش قرین رحمت الهی«

یادداشت

5

ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول شهریور ۱۴0۱
 سال هفتم
 شماره ۳۹

شاید اندکی بیش از سه دهه از عمرش می گذرد، اما یک دهه پرتلاش 
و پرتنش در عرصه تولید و صنعت کشور را تجربه کرده است، سالهایی 
که بدون دریافت حتی یک ریال تسهیلات بانکی و فقط با تکیه 
بر توان و تولید مجموعه های صنعتی خود، در چرخه اقتصاد کشور 
حضوری فعال داشته است. اما دریغ، دریغ از اینکه حتی یکبار از وی به 

عنوان کارآفرین برتر یا تولیدکننده نمونه ذکر شود.
شاید مقصر خود اوست که خود را در معرض دید مدیران قرار نمی 
دهد، اما مگر می شود بزرگترین و مدرن ترین کارخانه حوله بافی 
کشور را ندید، مگر می شود تنها کارخانه حوله بافی گیلان را ندید، 
مگر چند کارخانه تولید محصول استراتژیک اسیدبنزوییک و بنزوات 
سدیم در کشور وجود دارد که دیده نمی شود، دیگر به یقین رسیده ایم 

که نمی خواهند او را ببینند.
وگرنه دیدن کسی که برای بیش از دویست نفر اشتغالزایی ایجاد کرده 
و در بحث صادرات فعال است و خیّر بزرگی است که در ایام کرونا به 
شدت به داد مراکز درمانی گیلان رسید و می تواند تا دو هزار شغل 

دیگر نیز ایجاد کند، کار سختی نیست.
بزرگ  صنایع  جوان  مدیرعامل  و  مدیره  هیات  رییس  از  صحبت 
ریسندگی و بافندگی پیشروتاب گیلان و صنایع شیمیایی و سلولزی 

نگار آذر قم است؛ یعنی مهندس کاظم مادرشاهی.
او که در خانواده ای پرجمعیت و البته مذهبی پرورش یافت، توکلش 
به خداست و می گوید: روزی رسان کس دیگری است و نیازی به 
این عناوین و القاب ندارم. بدون شک لحظه رضایت و لبخند کارگران 
کارخانه ها و صد البته مشتریان از لحظه دریافت هر لوح تقدیری از 

دست مدیران برایم با ارزش تر است. 
وی که با خط اول گفتگو می کرد، افزود: من در مکتب والدینی بزرگ 
شده ام که هر دوی آنها از مبارزان پیش از انقلاب بودند و بعد از 
انقلاب نیز خدمات زیادی در جبهه و جنگ داشته اند، بخصوص پدرم 
که دوشادوش مقام معظم رهبری و شهید چمران در مبارزات چریکی 
حضور داشت، مادرم امروز سردمدار جبهه فرهنگی است، پس یقینا از 
منظر من چالشی وجود ندارد و وظیفه من است که در جبهه اقتصادی 
با تمام وجود بجنگم اما مدیران اقتصادی و صنعتی چگونه بر نام دو 
واحد بزرگ تولیدی و صنعتی خط می زنند و نمی بینندش، آیا وظیفه 
ای جز حمایت از این مجموعه های دانش بنیان و اشتغال آفرین دارند؟

کارخانه  تومانی  میلیارد  یک  معوقات  برای  **بانکی   
پیشروتاب، صد میلیارد تومان توقیف اموال گرفت!

مادرشاهی که در حال حاضر بیش از دویست نفر اشتغالزایی در کارخانه 
هایش ایجاد کرده است، ادامه داد: کارخانه حوله بافی رشت که با نام 
صنایع ریسندگی و بافندگی پیشروتاب، یکی از مدرن ترین و بزرگترین 
کارخانه های حوله بافی کشور است و قدمت بالایی دارد، برند دکتر 
برق لامع را به عنوان یکی از برندهای برتر دنیا عرضه کرده است، 

همینطور  حوله های احرام حجاج را آماده می کرد و اگر تحریم نبود 
حوله های برند معروف آدیداس را با کیفیتی شاید برتر از خود آدیداس 
می بافت و در بازار خاورمیانه توزیع می کرد، حتی محصولات ما 
جزو ده برند برتر در بازار روسیه شد. همه این افتخارات را نه من 
بلکه کارگران و متخصصان این کارخانه رقم زدند و مدیریت مجموعه 
قطعه کوچکی از پازل بزرگ پیشروتاب است. اما همین کارخانه معتبر 
و بزرگ متاسفانه بخاطر بی مهری هایی که شده هم اکنون با بیست 
درصد توان خود فعال است، بارها در مسیر صادرات سنگ اندازی 
شده و حتی ماسک های آنتی باکتریالی که در ایام کرونا تولید کرده 
بودیم را به ناچار از مرز برگشت دادیم و در داخل بعلت تولید داخلی 
یکی از ارگانهای دولتی ، مجوز توزیع نگرفتیم و تابحال روی دستمان 

مانده است.
وی ادامه داد: من تسهیلاتی برای این کارخانه نگرفتم که نگران 
اقساطش باشم اما مالک قبلی تسهیلاتی گرفته بود و اقساطش را 
برای ما به ارث گذاشت، درحالیکه مبلغ تسهیلات بانک صادرات حدود 
یک میلیارد تومان بوده است اما در کمال تعجب دادگاه سنگر ، صد 
میلیارد تومان توقیف اموال صادر کرده و هیچ مقام قضایی و اقتصادی 
و سیاسی هم کاری از دستش بر نمی آید، این دیگر رباخواری نیست 
این راهزنی و غارت است. وزیر صمت و معاونینش، استاندار گیلان 
و معاونین اقتصادی اش و الی ماشالله مدیر اقتصادی و اجرایی بارها 

برای بازدید به کارخانه پیشروتاب آمدند ولی فقط عکس گرفتند و 
رسانه ای کردند و رفتند و هیچ خروجی دیگری جز هزینه های بازدید 

برای ما نداشت. 
 **درحالیکه واردات اسید بنزوییک ممنوع است، اما با 

واردات بی رویه آن، کارخانه نگار آذر ما را زمین زدند
این مشکل را در قم هم داریم، محصولی که در  افزود: نظیر  وی 
کارخانه نگار آذر قم تولید می کنیم اسید بنزوییک و بنزوات سدیم 
نام دارد که ضد کپک است و نگهدارنده محصولات غذایی، آنهم 
با بالاترین کیفیت، در تولید انواع رنگ و محصولات پلاستیکی نیز 
کاربرد دارد اما در حالیکه می توانیم نیاز کل کشور را تامین کنیم بخاطر 

واردات بی رویه توان خود را به پنجاه درصد کاهش داده ایم.
نکته جالب اینجاست واردات این کالا چون مشابه داخلی دارد ممنوع 
است ولی معلوم نیست چه کسانی با چه نیتی آن را وارد می کنند، 
آنهم از مجاری قانونی! و چطور سخنگوی گمرکات کشور در مصاحبه 
تلوزیونی به همه مردم دروغ می گوید و منکر واردات میشود ؟ در حالی 

که ریز مستندات آن موجود است.
وی گفت: در حال حاضر این صنعت کاملا بومی شده و هیچ نیازی 
به خارج نداریم، راکتورها هم توسط مخصصین داخلی ساخته شده و 
دانش فنی آن هم بومی است در حالیکه ظرفیت تولیدی این واحد 
بیش از نیاز کشور است اما واردات موجب شده این واحد کمتر از 

ظرفیت اسمی خود فعالیت کند، این درحالیست که از آبان ۹۸ براساس 
مصوبه سران قوا و دستور صریح دادستانی کل کشور و مجلس شورای 
اسلامی، واردات کالاهای مشابه تولید داخل ممنوع اعلام شده است. 
جالب اینجاست در حالی که اسناد ارایه شده گمرک به مجلس خبر از 
واردات بیش از ۷00 تن اسیدبنزوییک و بنزوات سدیم از سال ۹۹ تا 
آذر ۱۴00، از گمرکات مختلف وارد کشور می دهد، اما وزارت صمت 
اظهار بی اطلاعی می کند. ظاهرا تمام تلاش برخی عزیزان این است 

که تولید را زمین بزنند و ما نیز به فکر مهاجرت بیفتیم.
نگارنده مطلع است تولیدکننده مذکور در ایام کرونا قسمتی از کارخانه 
را به تولید ماسک که آن روزها نیاز مبرم استان بود اختصاص داد 
و با تولید روزانه ده ها هزار ماسک پارچه ای چند بار مصرف آنتی 
باکتریال با برند میتال، به داد استان گیلان رسید و بیش از پنجاه 
هزار از ماسک های میتال را نیز به طور رایگان با کمک گروه های 
جهادی و خیرینی چون علی کریمی فوتبالیست ارزنده کشورمان در 
استان گیلان توزیع کرده است، همچنین در آن روزهای بحرانی که 
بیمارستانهای دورافتاده استان با چالش ها و کمبودهای فراوانی برای 
درمان که نه فقط نگهداری بیماران مواجه بودند، مادرشاهی جوان با 
اهدای چند ده لوازم و دستگاه های مورد نیاز بیمارستان ها به ارزش 
بیش از ده میلیارد ریال به کمک شهرستانهای محرومی چون صومعه 
سرا و رضوانشهر شتافت، کاری که اشک شوق مدیران بخش بهداشت 

و درمان را درآورد.
گذار  سرمایه  پای  پیش  قم  فرماندار  قرمز  فرش   **

گیلانی
نکته جالب اینجاست فرماندار یکی از شهرهای قم وقتی توان اقتصادی 
این سرمایه گذار را دید رنج سفر بیش از ۵00 کیلومتری را به خود 
و همکاران اقتصادی شهرش را داده تا به رشت و بازدید از کارخانه 
پیشروتاب بیایند و اینجا بود که قول هرگونه همکاری هماهنگی به 
این تولیدکننده جوان داد تا وی را به مجدد به قم بکشاند ، حتی 
مقدمات واگذاری زمینی ۵00 هکتاری را همان روز بازدید با تماس 
های تلفنی فراهم کرد تا فرش قرمز جلوی پای این سرمایه گذار پهن 
نماید، این درحالی است که برخی مدیران گیلانی شاید هنوز از وجود 

چنین مجموعه عظیمی در گیلان باخبر نباشند.
به عنوان نگارنده آرزو می کنم چنین تولییدکنندگانی در هر جای 
کشورعزیزمان ایران هستند - چه در قم و چه در گیلان - مورد 
حمایت متولیان اقتصادی و سیاسی قرار بگیرند، اینان هرگز دست نیاز 
به سوی دولت دراز نکردند و فقط نیازمند فشردن دستان کارگرانشان 
توسط دستان پرمهر نظام هست، وقتی از کارفرما حمایت شود و دیده 
شود یقینا کارگر نیز انگیزه بیشتر برای کار کردن از خود نشان می دهد؛ 
باشد که با حمایت مدیران گیلانی، این سرمایه گذار سوار بر قالیچه 

پرنده مدیران قمی نشود.

از  تعجب  اظهار  با  مجلس  درمان  و  بهداشت  کمیسیون  عضو 
تولید  از سوی ٢ شرکت خارجی  مالیات مناسب  نکردن  پرداخت 
کننده سیگار در داخل گفت: سازمان امور مالیاتی و وزارت اقتصاد 

باید فرار مالیاتی ٢ شرکت خارجی را به طور جد پیگیری کنند.
نوشهر  نماینده  بندپی  محسنی  محمدعلی  اول،  خط  گزارش  به 
و چالوس در مجلس شورای اسلامی با اشاره به تولید و فروش 
  JTI سیگار در داخل کشور از سوی ٢ شرکت چند ملیتی خارجی
و BAT با ماهیت انگلیسی، آمریکایی و ژاپنی گفت: در قوانین 
برنامه توسعه جمهوری اسلامی ایران به صراحت تاکید شده که 
تولید سیگار  از جمله  مردم  به سلامت  رسان  آسیب  فعالیت های 
و فروش آن نه تنها باید مالیات مناسب پرداخت کنند، بلکه باید 
مسئولیت های اجتماعی را هم قبول کرده و در راستای سلامت 

مردم بخشی از درآمدهای خود را هزینه کنند.
وی افزود: باعث تعجب است که دو شرکت خارجی بیش از ۷۵ 
مالیات  تنها  نه  و  گرفته  اختیار  در  را  سیگار  فروش  بازار  درصد 
خود  اجتماعی  وظایف  انجام  به  توجهی  بلکه  نمی دهند،  مناسب 

ندارند.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با هشدار به سازمان امور 
مالیاتی و وزارت اقتصاد مبنی بر پیگیری عدم پرداخت مالیات از 
سوی این ٢ شرکت خارجی گفت: این شرکتها یا باید طبق قانون 
معافیت مالیاتی داشته باشند که چنین چیزی وجود ندارد و یا فرار 

مالیاتی دارند.
وزارت  و  مالیاتی  سازمان  مسئولین  از  ما  افزود:  بندپی  محسنی 
اقتصاد می خواهیم که موضوع فرار مالیاتی شرکت های خارجی 
و عدم تناسب پرداخت مالیات یا ارزش افزوده شرکت های خارجی 
را بررسی کرده و خیلی فوری نسبت به احقاق حقوق ملت ایران 
را  موضوع  دولت  و  مجلس  مسیر  از  لایحه  یا  و  طرح  طریق  از 

دنبال نمایند.
وی گفت: آن گونه که ما اطلاع یافتیم این شرکت ها بمنظور دور 

زدن قانون و عدم پرداخت مالیات و ارزش افزوده برای برندهای 
بین المللی، بعضی از برندهای خود را در داخل کشور ثبت کرده اند 
و این گونه قانون را دور می زنند، لذا وزارت صمت و دولت مکلف 
است نسبت به این مسئله ورود جدی داشته و نگذارد عده ای با 

تدوین و تعاریف غلط منافع ملت را از کشور خارج نمایند.
کمیسیون  قطعاً  کرد:  تاکید  مجلس  بهداشت  کمیسیون  عضو 
بهداشت و درمان مجلس نسبت به عملکرد این ٢ شرکت خارجی 
اجتماعی ورود خواهد  قانونی و مسئولیت  ندادن وظایف  انجام  و 

کرد.
محمدتقی نقدعلی با اشاره به تولید و فروش سیگار در داخل کشور 
با مالکیت   BATو JTI از سوی ٢ شرکت خارجی چند ملیتی 
انگلیسی، آمریکایی و ژاپنی، گفت: متأسفانه موضوع دخانیات در 

ایران مضطرب الاحوال است. از یک طرف شرکت دخانیات ایران 
از  اما  نهی می کنند  تنباکو  و  توتون  تولید سیگار، کشت  برای  را 
طرف دیگر در سالیان اخیر مجوزهایی مشکوک به این ٢ شرکت 
خارجی داده شد و آنها با تولید بسیار بیش از ۷۵ درصد بازار فروش 

داخلی را در اختیار گرفتند.
شرکت   ٢ این  نصیب  که  سرشار  سود  و  رانت  به  اشاره  با  وی 
خارجی شده، افزود: آن ها به رغم تولید بسیار و درآمدهای هنگفت، 
هیچ  ضرر،  جز  آنها  فعالیت  و  نمی کنند  داخل  در  هزینه ای  هیچ 

منفعتی برای کشور و ملت ایران ندارد.
نماینده مردم خمینی شهر در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
جمهوری اسلامی ایران محل مصرف توتون و تنباکوی خارجی 
به دنبال  این شرکت ها فقط  این ٢ شرکت خارجی شده است و 

کسب سود سرشار و خروج سرمایه از کشور هستند.
وی با اشاره به تحریم ایران از سوی شرکت های خارجی و خروج 
بسیاری از این شرکت ها از ایران، گفت: متأسفانه این ٢ شرکت 
را  خود  تولید  بلکه  نرفتند،  ایران  از  تنها  نه  سیگار  تولید  خارجی 
ضمن  فساد  از  سرشار  و  رانتی  حمایت های  با  و  دادند  افزایش 

استفاده از ارز دولتی، سرمایه مردم را چپاول کردند.
مناسب  مالیات  نکردن  پرداخت  به  اشاره  با  مجلس  نماینده  این 
در  اسفند سال گذشته  در  افزود:  این ٢ شرکت خارجی  از سوی 
هنگام تصویب لایحه بودجه در صحن مجلس ما به دنبال مالیات 
بر سیگارهای خارجی بودیم و می خواستیم تفکیک بین مالیات بر 
سیگارهای خارجی و داخلی قائل شویم اما متأسفانه این موضوع 

در مجلس مصوب نشد.
نقدعلی بیان کرد: باید برای شرکت ملی دخانیات ایران سیاست های 
کلان در راستای منافع ملی تدوین شود که خوشبختانه شیخان 
مدیرعامل جدید شرکت به این موضوع توجه ویژه دارد و باید در 
ایران  این مسئله حامی سیاست های جدید شرکت ملی دخانیات 

که در راستای منافع ملی کشور است، بود.
عضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست در 
سوی  از  اولیه  مواد  واردات  به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس 
این ٢ شرکت خارجی و استفاده نکردن آنها از محصولات داخلی 
توتون  از  استفاده  بر  علاوه  باید  خارجی  شرکت های  کرد:  بیان 
سود  دریافت  با  خود  اجتماعی  مسئولیت های  داخل،  تنباکوی  و 
سرشار از فروش سیگار را انجام دهند اما متأسفانه در این بخش 

هم هیچ منفعتی برای کشور نداشته اند.
وی افزود: باعث تعجب است که دو شرکت خارجی بیش از ۷۵ 
مالیات  تنها  نه  و  گرفته  اختیار  در  را  سیگار  فروش  بازار  درصد 
خود  اجتماعی  وظایف  انجام  به  توجهی  بلکه  نمی دهند،  مناسب 

ندارند.

پنجمین تور عکاسی خبری دریامحور با عنوان »بندر تا بندر« با رویکرد بندر،شهر و 
تعامل شهروند با بندر با حضور۱۸ هنرمند مشتمل بر ۱۵ عکاس برگزیده استان گیلان 
و ۳عکاس منتخب شهرساحلی چاف و چمخاله جهت ثبت و عکسبرداری از ظرفیتهای 

طبیعی،گردشگری و سواحل دریایی آن برگزار شد.
به گزارش معین نیوز،در آیین افتتاح با رونمایی پوستر رسمی برنامه توسط شهردار 
و رییس شورای اسلامی شهر چاف و چمخاله و با اهدای تندیس یادمان از دوتن از 
هنرمندان عکاس این شهر ساحلی سید سجاد پارسا و سعید ناصح چافی تکریم و تقدیر 

بعمل امد.
مهندس ابراهیمی شهردار چاف و چمخاله ضمن خوشامدگویی و استقبال از برنامه تولید 
محتوای رسانه ای و عکس در بازنمایی و بازتاب جلوه ها و ظرفیتهای این شهر به 
مخاطبان سراسر کشور و جهان، ارزشمند ارزیابی کرده و تداوم برنامه های محتوا آفرین 

از این دست را در گسترش تعاملات تصویری، بسیار موثری دانست.
همچنین مهندس سالم رییس شورای اسلامی شهر چاف و چمخاله نیز با ارایه پیشینه 
تاریخی منطقه و توانمندی این نقطه پر ظرفیت استان گیلان برای جمع عکاسان و 
مهمانان شرکت کننده در تور عکاسی خبری »بندر تا بندر« مثمر ثمر بودن همکاری 
شورا و شهرداری با چنین برنامه ای را نوید بخش شورآفرینی در تولیدات رسانه ای و 

عکس تلقی کرده و استمرار این حرکت باشکوه و نفیس را آرزو داشتند.

دکتر یونس رنجکش مدیر مسئول روزنامه سراسری معین بعنوان حامی اصلی پروژه 
تولیدی  سپس  و  آموزشی  نقش  بندر«  تا  »بندر  هنری  و  خبری  عکاسی  تورهای 
گردهمایی های عکاسی را در این دوره بسیار با اهمیت و نتیجه و ثمربخشی آن را برای 
گروه هنرمندان شرکت کننده در بازدیدهای عکس محور استان را نقطه عطف بزنگاه 

تولید فرم و محتوای عکاسی بیان داشت.
همچنین  و  کشور  در سطح  تولیدی  آثار  از  نمایشگاهی  برگزاری  اوری  یاد  با  وی 
کشورهای حاشیه دریای کاسپین را از جمله برنامه های محوری برای معرفی طرفیت 

های استان گیلان عنوان کرد.
به گفته وی ، انتشار کتاب تصویری تولیدات تور نیز از دیگر برنامه ها خواهد بود.

نادر معصومی طراح و دبیر اجرایی تورهای عکاسی دپارتمان رویدادسازی روزنامه معین 
با اشاره به آغاز حرکت راهبردی آموزش و تولید همزمان برنامه »بندر تا بندر« را 
بعنوان مولفه ای تاثیرگذار که به رسم معلوف در جامعه هنری و عکاسی استان و کشور 
مسکوت مانده است را تمرین و حرکتی پرشور و زمینه ای اثرگذار در برپایی دیگر برنامه 
های پیش بینی شده در سطح ملی و فرایرزمینی دانسته که استقبال بیش از ۴0 عکاس 

استان در طی اجرای تورهای مذکور خود گواه صادقی بر این مهم تلقی میشود.
یکی از مهمانان ویژه گردهمایی عکاسانه چاف و چمخاله که با اهدای تقدیر نامه و 
تندیس یادمان توسط مهندس ابراهیمی شهردار چاف و چمخاله از ایشان تکریم گردید 

دکتر سید مهدی میرصالحی پژوهشگر و باستان شناس گیلانی بودند که در همراهی 
با تیم تور عکاسی »بندر تا بندر« به استناد مطالعات و بررسی اسناد موجود معتقد است 
:کاپیتان جان التون)۱۷۵۱،م.بازرگان(. دریانوردوکشتی سازانگلیسی،درزمان لشکرکشی 
نادردرمناطق  شمالی دریای کاسپین به رشت آمد،درزمان رضاقلی میرزافرزندنادرشاه 
که نایب السلطنه ایران بودفرمان گرفت وبه انگلیس برگشت بابیان منافع تجارت 
برای  دردریابشکندسال۱۷۴٢درقازان  رادرکشتیرانی  روسیه  انحصار  کوشید  باایران 
روسهادوکشتی ساخت وباخدمه انگلیسی وروسی به انزلی آمدنادراورابه همراه صاحب 
منصبی دیگربنام توماس وودروف بامبلغی گزاف به خدمت گرفت التون اسلام آوردولقب 
باکومحموله  گردیداودوباربه  دریابیگی  نادرشاه  شدوازجانب  اوداده  به  بیگ  جمال 
بردوازسوی نادرمامورشددرمشهدسر یا بابلسرامروزی ولنگرود برای ایران کستی بسازد 
روسهاوانگلیسهامخالف اینکاربودندامااودست ازکارنکشید و مراکز وستادخودرادرلنگرود 
بادبان  های  رسانیدپارچه  وبه ساحل  بریده  الوارهاراازجنگل  برقرارساخت  ولاهیجان 
لنگرپیدانمیشدبه تجسس  نواحی  راازپنبه،طنابهاراازلیف کتان درست کردچون درآن 
بیگاری  کارمیکردندازاین  مزد  دریافت  بدون  که  محل  اهالی  وجستجوپرداخت 
وکاراجباری بدون اجرت سخت ناراضی بودنداماالتون فقط یک نجارانگلیسی ووچند 
به آب  راداشت  توانایی حمل ٢0توپ  دراختیارداشت یک کشتی که  روس وهندی 
دوکشتی  لنگرود ساخت سپس  درنزدیکی  دراواخر ۱۷۴٢یک کشتی  التون  انداخت 

داشت  ساخت  دردست  نیزدردست  بزرگ  وچهارقایق  یاناوچه  فریگیت  دیگرازنوع 
درسال۱۷۵0به تحریک روسهادرنزدیکی رشت یک کشتی به آتش کشیده شدبقایای 
یک کشتی دوم تااوایل قرن نوزدهم میلادی درلنگروددیده میشد درسال۱۷۴۵یک 
کشتی جنگی ازنوع فریگیت مجهزبه ۱۸ توپ که التون برای نادرساخته بوددرآبهای 

دربنده دیده شدبوددر۱۷۴۷نادرکشته شدوبرنامه اوبرای ایجادناوگان کاسپین بربادرفت.
به گزارش روزنامه معین،در ادامه هم استاد عباسیان پژوهشگر گیلانی همراه تور عکاسی 
خبری معین به ارائه توضیحاتی از تاریخ منطقه و نقش ارتباطی ساکنان کرانه دریای 
کاسپین در تعاملات تجاری و همچنین توسعه روابط مسوولان شهرهای ساحلی گیلان 
با هدف آشنایی و انتقال تجربه برای بهره مندی بیشتر از ظرفیت های استان پرداخت.

در ادامه از عکاسان و اساتید پژوهشی حاضر در برنامه »بندر تا بندر« ویژه چاف و 
چمخاله و هنرمندان شرکت کننده زیر با اهدای تندیس یادمان و تقدیرنامه از ایشان 

تکریم شد:
۱_فروزان یکتائی ٢_مهسا جهانی ۳_آیدین راستگو ۴_الهه گل محمدی ۵_آدینه 
پرهیزکار 6_محمدرضا مسافری ۷_سید سجاد پارسا ۸_سعید ناصح ۹_ملک خاتون 
نیک قلب ۱0_الهه رنجکش ۱۱_ساسان عادلی ۱٢_علی مرادی چافی ۱۳_سید 
مریم میرصالحی ۱۴_مسیح معصومی ۱۵_ایمان ره پیما ۱6_مهران پاک ۱۷_سعید 

صادقی ۱۸_محمود عباسیان ۱۹_ ایمان رنجکش ٢0_سید مهدی میرصالحی

شــرکتهای خارجی دخانیات علیرغم درآمدهای سرشار،مالیات مناسب نمی دهند

وزنامه معین ونمایی از جلوه های شهر ســاحلی چاف و چمخاله از دریچه دوربین تور عکاسی خبری ر ر

و دستور  بجا  واکنش 
گیلان  ر  استاندا قاطع 

موانع  رفع  جهت 
تولیدکننده  تنهــا 

استان در  فعال حوله 

استاندار گیلان، به گلایه های مدیرعامل شرکت پیشروتاب واکنش نشان داد و از مدیرکل صمت 
استان، خواست هرچه سریع تر موضوع را بررسی و موانع پیش روی این واحد تولیدی مرتفع گردد.

به گزارش خط اول، پس از اینکه رییس هیات مدیره و مدیرعامل صنایع ریسندگی و بافندگی پیشروتاب 
در مصاحبه ای از شرایط نامناسب تولید در استان گله کرد و از فرش قرمزی که مسئولان دولتی استان 
قم برای جذب وی پهن کرده بودند خبر داد، اسدالله عباسی استاندار گیلان از مدیرکل صمت خواست 
تا موضوع را تحت بررسی دقیق قرار دهد. تیمور پورحیدری نیز ظهر روز گذشته چهارشنبه دوازدهم 
مرداد ماه، با دعوت از مهندس کاظم مادرشاهی؛ رییس هیات مدیره و مدیرعامل این شرکت، جهت 
حضور در کارگروه رفع موانع تولید استان؛ با استماع مشکلات مالیاتی و بانکی بزرگترین و مدرن ترین 
کارخانه حوله بافی کشور و تنها حوله بافی گیلان از زبان مدیرعامل آن، قول داد هرچه سریعتر با دعوت 
از روسای سازمان های مربوطه، در حضور معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری گیلان، در جهت 

رفع آن مشکلات اقدامات لازم را انجام دهد.  پورحیدری در این نشست اظهار داشت: نگاه دولت 
مردمی به تولید نگاهی حامیانه و واقع گرا و جدی است و شخص استاندار در راس ستاد تسهیل و رفع 
موانع تولید، با دستگاه هایی که از اجرای مصوبات استنکاف کنند برخورد قاطع می کنند.  وی »تولید« 
و »اشتغال« را دو موضوع مهم مورد تاکید مقام معظم رهبری دانست و حمایت از واحدهای تولیدی 
را وظیفه همگان برشمرد و افزود: وضعیت تعامل و همراهی مدیران فعلی مرتبط با بخش تولید استان 
با گذشته کاملا متفاوت شده است، رویکرد و عزم مشترکی برای تسهیل گری و رفع موانع در استان 
حکمفرما شده است. در ادامه این نشست؛ مدیرعامل شرکت ریسندگی و بافندگی پیشروتاب مشکلات 
فعلی را ناشی از بی توجهی مدیران قبلی به موضوعات درگیر این کارخانه عنوان نمود و ابراز امیدواری 
کرد: انشالله فصل جدیدی برای صنایع گیلان باز شده و نگاه مثبت و حامی تولیدِ استاندار مردمی 

گیلان، منجر به فعال و پویا شدن صنعت و تولید و اشتغال در استان شود.

اگر او نه ؛ پس چه کسی کارآفرین است ؟
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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول شهریور ۱۴0۱
 سال هفتم
 شماره ۳۹

رشد 16 درصدی جذب 
دانش آموز در مدارس سما 

استان گیلان

محمدحسین داودی
 مدیر صندوق کارآفرینی امید 

گیلان شد

استان  سما  هماهنگی  و  نظارت  شورای  دبیر 
گیلان از رشد ۱6 درصدی جذب دانش آموز در 

مدارس سما استان گیلان خبر داد.
آمار  تیمور  گیلان،  موج  خبرگزاری  گزارش  به 
استان  سما  هماهنگی  و  نظارت  شورای  دبیر 
با  شورا  این  جلسه  هفتمین  و  بیست  در  گیلان 
درصدی   ۱6 رشد  از  دولت  هفته  داشت  گرامی 
جذب دانش آموز در مدارس سما استان گیلان 
به  رشد  با  رشت  و  لاهیجان  افزود:  و  داد  خبر 
دانش  جذب  بالاترین   درصد   ۱6 و   ٢6 ترتیب 

آموز برای سال تحصیلی آینده را داشتند.
آمار با توجه به رویکرد وزارت آموزش و پرورش 
ای  و حرفه  فنی  آموزش  مراکز  توسعه  بر  مبنی 
هنرستان  اندازی  راه  در  خوبی  تحرکات  گفت:  
های فنی و حرفه ای در سما استان گیلان در 
حال انجام است  و پیش بینی افزایش جمعیت 
دانش آموزی در سال تحصیلی آینده را در این 

حوزه داریم.
استان  سما  هماهنگی  و  نظارت  شورای  دبیر 
آموزش  و همکاری  از همراهی  تقدیر  با  گیلان 
به جهت حل مشکلات مدارس سما  پرورش  و 
توسعه  گفت:  لنگرود  و  انزلی  رشت،  شهرهای 
مدارس سما در استان الویت سما است و در این 
زمینه با همراهی و همکاری  آموزش و پرورش 

این مهم در حال تحقق است.
نظارت  شورای  جلسه  هفتمین  و  بیست  در 
خصوص  در  گیلان  استان  سما  هماهنگی  و 
گسترش هنرستان های فنی و حرفه ای سما در 

گیلان  بحث و تبادل نظر گردید.

طی حکمی از سوی مدیرعامل صندوق کارآفرینی 
امید کشور، محمدحسین داودی به عنوان رئیس 
جدید صندوق کارآفرینی امید گیلان منصوب شد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، مراسم 
تکریم و معارفه رئیس جدید صندوق کارآفرینی 
امور  و  بازرسی  معاون  حضور  با  گیلان،  امید 
استان ها صندوق کشور و مدیران کل اداره کار، 
رفاه و امور اجتماعی، میراث فرهنگی و گردشگری 
گیلان  استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  و 

برگزار شد.
مرتضی  زحمت های  از  تقدیر  با  مراسم  این  در 
شهبازی، محمدحسین داودی به عنوان سرپرست 

صندوق کارآفرینی امید گیلان انتخاب شد.
شهرستان  امید  کارآفرینی  صندوق  رئیس 
آستانه اشرفیه، حامی کسب وکار صندوق کارآفرینی 
طرح های  بر  نظارت  کارشناسی  گیلان،  امید 
کارشناس  گیلان،  امید  کارآفرینی  صندوق 
تسهیلات و ارزیابی طرح های صندوق کارآفرینی 
امید گیلان، کارشناس تسهیلات ازدواج صندوق 
دانش بنیان  شرکت  مشاور  و  گیلان  کارآفرینی 
اندیشه بنیان و فناور ورنا ازجمله سوابق شغلی 

داوودی است.
تجهیز  امید  کارآفرینی  صندوق  مأموریت 
سپرده های خرد مردم و تلفیق آن با اعتبارات دولت، 
شناسایی جوانان واجد شرایط، توانمندسازی آنان 
و کمک در ایجاد کسب وکارهای خرد کم سرمایه 
کارآفرینانه،  فعالیت های  محوریت  با  کاربر  و 
 IT کسب وکارهای  توسعه  منطقه ای،  نیازهای 
اساس شیوه های جهانی شبکه سازی  بر  محور؛ 
و  خوشه ها  نظیر  محور  بازار  کسب وکارهای 
از  اطمینان  برای  کشور  در  ارزش  زنجیره های 
تسهیلات  هدفمندی  و  کسب وکارها  پایداری 

پرداختی است.

خبر

و هماهنگی سمای  دبیر شــورای نظارت 
استان گیلان خبر داد؛

پایان ماراتن لیگ برتر بسکتبال گیلان با قهرمانی ملوان

آیا بهتر نبود به مازندران 
پیشنهاد یك دیدار تدارکاتی 

می دادیم؟

قهرمانی  کاپ  تیم خراسان رضوی  جوانان کشور،  قهرمانی  بوکس  مسابقات  پایان  در 
قرار  دوازدهم  رده  در  هم  گیلان  و  شد  قهرمان  نایب  مازندران  برد،  سر  بالای  را 

گرفت.
جوانان  قهرمانی  بوکس  مسابقات  دوره  یکمین  و  سی  ورزشی،  اول  خط  گزارش  به 
برگزار  مشهد  در  ماه  تیر   ۱۸ لغایت   ۱۴ استان،   ۳۱ از  بوکسور   ٢0۱ با حضور  کشور 
 ٢۱ شد و در نهایت تیم خراسان رضوی با کسب دو مدال طلا، یک نقره، دو برنز و 
دو  نقره،  یک  طلا،  با  یک  مازندران  بوکسورهای  ایستاد،  قهرمانی  سکوی  بر  امتیاز 
مدال  تک  با  هم  گیلان  و  آوردند  بدست  را  قهرمانی  نایب  عنوان  امتیاز   ٢۱ و  برنز 

۹٢ کیلوگرم، دوازدهم شد. زاده در وزن مثبت  طلا رضا خلیل 

که  داریم  خود  همسایگی  در  مازندران  مثل  قدرتمندی  رقیب  وقتی  تفاسیر،  این  با 
همیشه در اغلب رده های سنی، یکی از سکوهای قهرمانی را به خود اختصاص می 
استان  این  بوکسورهای  از  تیم های ملی خالی  ترکیب  آید  ندرت پیش می  به  و  دهد 
آنها می  به  را  تدارکاتی  دیداری  یا  اردوی مشترک  پیشنهاد یک  نبود  بهتر  آیا  باشد، 
برای  را  هزینه  کمترین  یقینا  استان  دو  بودن  نزدیک  بواسطه  که  پیشنهادی  دادیم، 

داشت.  دربر می  بوکس گیلان  هیات 
بر  مبنی  خبری  کشور،  جوانان  قهرمانی  بوکس  رقابتهای  آغاز  از  پیش  نماند  ناگفته 
منتشر  چالوس  در  دوستانه  دیداری  برای  گیلان  از  مازندران  بوکس  هیات  دعوت 

از بیخ و بن آن را بی اساس خواند. شده بود که هیات بوکس گیلان 

CAS بی کسان !

و سفر سلامت تو بر

ــکاران بانوی گیلان می شود وجود قهرمانانی مانند بهمنیار و پورصالح منجر به ایجاد انگیزه در ورزش

در پی خداحافظی دکتر محمد رفیعی از 
گیلان؛ بسکتبال  هیات 

                      صاحب مقصودی
و  ورزش  وزیر  سفر  اولین  دستاوردهای  مهمترین  از  یکی  شاید 
اختلاف  حل  شورای   « تخصصی  شعبه  افتتاح  گیلان،  به  جوانان 
در  ورزش  اختلاف  مرکز حل  اولین  که  ای  باشد، شعبه   « ورزش 
کشور است و بقول حمید سجادی بناست به مرکزی برای تکریم 
جامعه ورزش با ایجاد صلح و سازش در پرونده های ورزشی باشد 
و دعاوی مرتبط با این حوزه با رویکردی مصالحه گرا، به صورت 
تخصصی مورد رسیدگی قرار گیرد و گامی مثبت در راستای ایجاد 
سازش بین طرفین باشد. چراکه یکی از مهمترین مشکلات ساختار 
جبران  لطمات  که  است  ورزشی  حقوق  از  اطلاعی  بی  ورزش، 
داشته  پی  در  المللی  بین  محاکم  در  کشور  ورزش  برای  ناپذیری 
المللی  بین  اینکه در محاکم  از  قبل  اکنون  است چالش هایی که 
طرح گرد ابتدا در همین شورایهای حل اختلاف مطرخ و تلاش می 

شود جل و فصل گردد.
اما ضرورت تشکیل این شورا را چگونه لمس کنیم؟

ورزش  المللی  بین  دادگاه  ها،  سال  این  که  احکامی  به  کافیست 
نگاهی  است،  کرده  صادر  ایرانی  طرف های  برای   ،)CAS(
نبودید،  آشنا   )CAS( نام  با  این  از  پیش  تا  اگر  حتی  بیاندازید؛ 
امروز اما به لطف پرونده مارک ویلموتس و محکومیت شش میلیون 
را   )CAS( نام  که  است  ایرانی  کمتر  فوتبال،  فدراسیون  دلاری 
ارسال  دیر  خاطر  به  را  استقلال  پیشتر  دادگاه  این  باشد،  نشنیده 
کردن لیست به  AFC، از حضور در لیگ قهرمانان آسیا منع کرد، 
پرسپولیس را هم ۱۸0 هزار دلار جریمه و سقوط به لیگ یک در 
پرونده رافائل محکوم کرد، حتی فدراسیون فوتبال در پرونده صنعت 
نفت آبادان و راه آهن تا مرز تعلیق پیش رفت، آنها حتی به محمد 
و وی  نکردند  آسیا هم رحم  فوتبال  کنفدراسیون  رئیس  بن همام 
محرومیت  کردند،  محروم  ورزشی  های  فعالیت  از  العمر  مادام  را 
مادام العمر سعید علی حسینی وزنه بردار جوان کشورمان به خاطر 

دوپینگ، نمونه دیگری است که نشان می دهد )CAS( فقط در 
فوتبال حضور ندارد.

بود،  لوزان سوئیس تشکیل شده  در  در سال ۱۹۸۳  )CAS( که 
یک بار در سال ۱۹۹۱ با قوانین جدید به روز رسانی شد تا دیگر زیر 
دین کمیته بین المللی المپیک )IOC( نباشد و به عنوان دادگاه ای 

مستقل تخلفات و جرایم ورزشی را رسیدگی نماید.
البته خود کمیته بین المللی المپیک یک کمیسیون حقوقی دارد که 
شود،  می  شناخته  آن  آسیایی  عضو  ترین  قدیمی  عنوان  به  ایران 
این  آسیایی  دیگر  عضو  چهار  همراه  به  ایران  هم  پیش  چندی 
کمیسیون، پیشنهاد تشکیل دادگاه حکمیت آسیا را به )IOC( داد 
مورد  هنوز  که  بکاهد  را  ورزش  المللی  بین  دادگاه  به  مراجعه  تا 

موافقت قرار نگرفت.
اما قبل از دادگاه حکمیت آسیا، چیزی که بیشتر در اولویت قرار دارد 
دادگاه حکمیت ورزش یا دادسرای ویژه ورزش در خود کشور است، 
موضوعی که » انجمن حقوق ورزشی »، باتوجه به سیاست کشور 
که مبتنی بر قضازدایی است پیشنهاد آن را به کمیته ملی المپیک 
داده است ولی هنوز در پیچ و خم های بوروکراسی اداری در حال 

گرد و خاک خوردن است.
همان  نتیجه  هم  ورزش  اختلاف  حل  شورای  انداری  راه  شاید 

پیگیری های انجمن حقوق ورزشی باشد، 
آموزش  بحث  در  خوبی  به  خود  فعالیت  سال  چند  در  انجمن  این 
مباحث حقوقی به جامعه ورزش ورود کرده و اکنون همه فدراسیون 
ها و همه ادارات کل و حتی اغلب باشگاه های دولتی و خصوصی 
یک واحد حقوقی دارند و دیگر هیچ مدیر ورزشی و هیچ ورزشکاری 

نمی اتواند ادعا کند از پیوست حقوقی کارش مطلع نبوده است.
ها  پیگیری  همین  محصول  هم  ورزش  اختلاف  حل  شورای 
توسعه  مرکز  با  جوانان  و  ورزش  وزارت  هماهنگی  و  همکاری  و 
شوراهای حل اختلاف کشور، ست و بنا بود دهه فجر سال گذشته 

)بهمن ۱۴00( در نیمی از مراکز استانها راه اندازی شود اما دست 
اندازهای ایجاد شورا باعث شد اولین مرکز حل اختلاف ورزش با 
وزیر  با سفر  ماه ۱۴0۱(  تاخیر، در هفته دولت )شهریور  ماه  هفت 
ورزش و جوانان به گیلان، در رشت رقم بخورد تا کار آگاه کردن 
ورزشکاران، مربیان، داوران و بطور کلی همه اهالی ورزش به حق 
و حقوق خودشان در گیلان استارت زده شود تا هم جلوی اقدامات 

سهل انگارانه زیادی که باعث خسارات جانی و مالی در ورزش می 
شود گرفته شود و هم از حجم دعاوی ورزشی و جرایم مالی بکاهد 
بطور کلی زمینه ساز رفع مشکلات و افزایش ظرفیت صلح و سازش 

در جامعه ورزش گردد.
در واقع تشکیل شورای حل اختلاف ورزش علاوه بر کاهش حجم 

دعاوی به عدالت در ورزش نیز نزدیک می کند

خاطرم هست در دوره ای نه چندان دور، یکی از روسای اسبق هیات 
بسکتبال گیلان که به خیال خود، مرجعی برای رصد کردن اعمالش 
نیست، برای ایجاد یک گزارش عملکرد غیرواقعی، به دروغ اعلام 
کرد که یکی از تیم های بسکتبال استان به لیگ منطقه ای کشور راه 
یافت. رسانه ها هم که از این خبر مهم آن روزها، به وجد آمده بودند، 
در سطح گسترده ای به آن پرداختند و اینجا بود که وحشت سر تا پای 
وجود رییس هیات را گرفت؛ وی که فکر نمی کرد این دروغ اینقدر 
برای فضای رسانه ای مهیج باشد، بالاخره با کنکاش یک خبرنگار به 

دام افتاد و شروع به آسمان ریسمان بافتن، کرد.
اما غرض از یادآوری این اتفاق تلخ، مقایسه فضای امروز بسکتبال 

گیلان با گذشته است.
در گذشته همگان منتظر حضور یک تیم گیلان در لیگ منطقه ای و 
سراسری بودند اما امروز بسکتبال گیلان به نقطه ای از بلوغ رسیده 
که چندین تیم خوب و پرقدرت در میادین کشوری دارد و ده ها اتفاق 

خوب دیگر از جمله در بسکتبال خیابانی و بسکتبال سه نفره و رده های 
پایه و حتی بانوان رقم خورده است.

برگزاری لیگ منظم استانی و سرمایه گذاری باشگاه های ریشه داری 
چون ملوان، سپیدرود و داماش در این عرصه، از دیگر اتفاقات خوب 
بسکتبال گیلان است. افزایش مربیان و داوران و ورزشکاران حتی 
ملی پوشان دختر و پسر جملگی نشان از یک برنامه ریزی مدون و 
انسجام و هماهنگی مدیریتی در اجرا دارد، انسجامی که فقط و فقط از 

یک نفر می توان انتظار داشت، و آن دکتر محمد رفیعی است.
فردی که بسکتبال گیلان را احیا و متحول کرد و در طول شش سال 

طراز این هیات را به یکی از برترین ها در استان و کشور ارتقا داد.
اما درحالیکه جامعه بسکتبال سرخوش از این مستی بود، ناگهان این 
مرد قصد سفر کرد، اگرچه سفرش کوتاه است اما آنقدر دلبستگی و 
نگرانی نسبت به بسکتبال دارد و آنقدر مسئولیت پذیر است که نمی 
خواهد در غیابش امور مدیریتی و اجرایی بر زمین بماند، از همین رو 

نامه خداحافظی و استعفایش را تقدیم اداره کل 
ورزش وجوانان استان گیلان کرده است.

البته این استعفا پیشتر یکبار در مجمع عادی 
با  که  شد  مطرح  نیز  استان  بسکتبال  هیات 

مخالفت قاطع مدیرکل ورزش و جوانان گیلان 
مواجه گردید، اما ظاهرا سفر پیش روی دکتر رفیعی 

واجب کفایی است و گریزی از آن نیست، از همین رو 
اینبار با اصرار بر استعفا و کناره گیری اش، انتظار پذیرش 
آن از سوی مدیرکل ورزش و جوانان و رییس فدراسیون 

دارد.
بسکتبال  جامعه  و  نیست  سفر  این  از  گریزی  که  حال 

گیلان به ناچار باید بدون دکتر محمد رفیعی گذران نماید، 
تنها چیزی که می توان گفت این است که » تو برو سفر 

سلامت » اما ...

تیم بسکتبال ملوان بندر انزلی در مرحله فینال یازدهمین دوره لیگ 
رشت  سپیدرود  امید  شکست  با  توانست  گیلان  استان  بسکتبال 

قهرمان این مسابقات شود.
هومن زرافشان دبیرکمیته مسابقات هیات بسکتبال گیلان با اشاره به 
روند مسابقات لیگ امسال اظهار داشت : بعد دو سال وقفه کرونایی، 
پرطرفدارترین  بعنوان  گیلان  بزرگسالان  بسکتبال  لیگ  مسابقات 
مسابقات بسکتبالی در استان گیلان از پاییز سال گذشته با شرکت ۸ 
تیم شروع بکار کرد و روز جمعه با قهرمانی ملوان به کار خود پایان 
داد. زرافشان ادامه داد : ابتدا دو تیم داماش نوین رشت و پارسی اپ 
استان  لیگ  مقام سومی  برای کسب  بندی  رده  مرحله  در  لنگرود 
مقابل هم صف آرایی کردند که در پایان داماش نوین با نتیجه ۵۹-

۴٢ به برتری رسید و مقام سوم را از آن خود کرد.
وی افزود: سرانجام در دیدار نهایی دوتیم رشتی و انزلیچی در سالن 
شش هزار نفری شهدای رشت به مصاف هم رفتند که سپیدرود و 
ملوان در این دیدار که به نوعی تداعی بخش رویارویی در لیگ دسته 
اول کشور بود بازی بسیار مهیج و تماشایی را به نمایش گذاشتند و 
بازی در وقت قانونی با تساوی به پایان رسید و به وقت اضافه رفت 
که در نهایت ملوان بندر انزلی با نتیجه ۸0-۸۴ توانست سپیدرود 

رشت را شکست دهد و قهرمان یازدهمین دوره لیگ بسکتبال استان 
گیلان لقب بگیرد.

وی افزود: سرانجام در دیدار نهایی دوتیم رشتی و انزلیچی در سالن 
شش هزار نفری شهدای رشت به مصاف هم رفتند که سپیدرود و 
ملوان در این دیدار که به نوعی تداعی بخش رویارویی در لیگ دسته 
اول کشور بود بازی بسیار مهیج و تماشایی را به نمایش گذاشتند و 
بازی در وقت قانونی با تساوی به پایان رسید و به وقت اضافه رفت 
که در نهایت ملوان بندر انزلی با نتیجه ۸0-۸۴ توانست سپیدرود 
رشت را شکست دهد و قهرمان یازدهمین دوره لیگ بسکتبال استان 

گیلان لقب بگیرد.
دبیرکمیته مسابقات بسکتبال گیلان با اشاره به مراسم اختتامیه لیگ 
گفت : مراسم اختتامیه با حضور چشمگیر هواداران و خانواده بزرگ 
بسکتبال گیلان همراه بود که با اهدای کاپ های قهرمانی، از تیم 
های اول تا سوم تجلیل شد. همچنین در بخش دیگری از مراسم 
اختتامیه، از دست اندرکاران مسابقات تقدیر بعمل آمد و همینطور از 
به  لیگ  بازیکنان  بهترین  نظرسنجی  در  که  روحانی دوست  آریان 
رادیو  از سوی مدیر رسانه  بود،  برتر شده  آرای  انتخاب مردم حائز 

رشت جوایزی اهدا شد.

مربی و قهرمان سابق تیم ملی کاراته بانوان ایران با تاکید بر لزوم توجه 
مسؤولان به ورزش قهرمانی بانوان در کشور گفت: وجود قهرمانانی مثل 
سارا بهمنیار و الهه پورصالح می تواند منجر به ایجاد انگیزه در بسیاری از 

ورزشکاران خانم در استان گیلان شود.
شهرستان  ظرفیت  به  اشاره  با  فارس  با  گفت وگو  در  قاسمی  فاطمه 
از  یکی  آستانه اشرفیه  کرد:  اظهار  قهرمان پروری  در  آستانه اشرفیه 
متعدد  قهرمانان  وجود  و  بوده  گیلان  استان  در  ورزشی  قدرت های 
جوانان  و  ورزش  اداره  رییس  است.  مهم  امر  همین  دهنده  نشان 

شهرستان آستانه اشرفیه با اشاره به اعزام دو ورزشکار از این شهرستان به مسابقات 
همبستگی کشورهای اسلامی گفت: سارا بهمنیار در رشته کاراته و الهه پورصالح 
در رشته والیبال دو ورزشکار از شهرستان آستانه اشرفیه در مسابقات همبستگی 
کشورهای اسلامی بودند که شامل ۴0 درصد ورزشکاران گیلان بودند و هر دو 
موفق به کسب مدال های برنز و نقره شدند. مربی و قهرمان سابق تیم ملی کاراته 
بانوان جمهوری اسلامی ایران با اشاره به کسب مدال برنز رشته کاراته توسط سارا 
بهمنیار بیان کرد: رنک تک رقمی کاراته جهان از جمله کاراته کار کشور ترکیه و 
سارا بهمنیار در این دوره از مسابقات همبستگی کشورهای اسلامی حضور داشتند 

که نشان دهنده سطح کیفی بسیار بالای مسابقات کاراته می باشد. 
مسابقات  در  ایران  اسلامی  جمهوری  بانوان  والیبال  نقره  مدال  قاسمی کسب 
همبستگی کشورهای اسلامی را تاریخی دانست و تصریح کرد: الهه پورصالح با 
وجود سن کم، یکی از نخبگان رشته والیبال در کشور بوده و حضور این بانوی 

ورزشکار در تیم ملی بانوان والیبال نشان دهنده همین امر است. 
وی با تاکید بر لزوم توجه مسؤولان به ورزش قهرمانی بانوان در کشور افزود: 
وجود قهرمانانی مثل سارا بهمنیار و الهه پورصالح می تواند منجر به ایجاد انگیزه 

در بسیاری از ورزشکاران خانم در استان گیلان شود.
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 نیمه اول شهریور ۱۴0۱
 سال هفتم
 شماره ۳۹

هفته  جوانان  و  ورزش  وزیر   : مقصودی  صاحب 
گذشته سفری یک روزه به گیلان داشت و از پروژه های 
نیمه تمام ورزشی این استان بازدید کرد و با استاندار و 
مجمع نمایندگان و مدیرکل ورزش و جوانان، نشستی 
داشت و از قهرمانان ورزشی این استان نیز تقدیر به عمل 

آورد.
به گزارش خط اول، دکتر سیدحمید سجادی که پیشتر 
در جریان سفر استانی ریاست جمهوری به گیلان در 
بهمن ۱۴00، در این استان حضور یافته بود، این بار صبح 
روز پنجشنبه دهم شهریور ۱۴0۱ دومین سفر کاریش 
به گیلان را آغاز کرد. گفتنی است در سفر نخست وی 
که مامور بود در آسُتارا حضور یابد مریم بخشی مدیرکل 
ورزش و جوانان استان بود و امروز اما مدیرکل منصوب 
خودش یعنی جهانبخش آرمان بر این کرسی نشسته 

است.
مجمع  با  جوانان  و  ورزش  وزیر  دیدار   

نمایندگان و استاندار
با  نشستی  گیلان،  استانداری  در  حضور  با  ابتدا  وی 
داشت  ورزش  مدیرکل  و  نمایندگان  مجمع  استاندار، 
تا ضمن طرح مسایل و مشکلات، راهکارهای مرتفع 

ساختن آنها را تبیین نمایند.
در این نشست، چالش های پیش روی تیم های فوتبال 
لیگ برتری، توسعه ورزش های آبی )رشته قایقرانی( 
و ساحلی )فوتبال، والیبال و هندبال(، توسعه زیرساختها 
به شرایط  توجه  با  ورزشی سرپوشیده  اماکن  )ساخت 
بسترسازی  همگانی،  ورزش  توسعه   ،) استان  اقلیمی 
برای شناسایی استعدادهای ورزشی، برنامه ریزی برای 
گسترش ورزش ها و بازی های بومی و محلی )کشتی 
گیله مردی(، موضوعات مرتبط به جوانان )تشویق جوانان 
به امر ازدواج، تبلیغ ازدواج آسان، فرزند اوری، وام ازدواج، 
اشتغال و... از جمله مواردی بود که به بحث و تبادل نظر 

گذاشته شد.
وزیر ورزش و جوانان در این نشست گفت: بسیاری از 
پروژه های نیمه تمام مربوط به ۵ تا ۳۵ سال گذشته 
هستند و اتمام این پروژه ها یکی از دغدغه های ما و 
اولویت های کاریمان است که خوشبختانه در یکسال 
گذشته تعداد پروژه های نیمه تمام از 6 هزار به ۵ هزار و 
٢00 رسیده است که روز گذشته ٢۴٢ پروژه ورزشی نیز 
افتتاح شد و حدود ۱۷0 پروژه دیگر نیز در هفته تربیت 

بدنی افتتاح خواهد شد.
از  یکی   ۸۸ ماده  داشت:  اظهار  سجادی  سیدحمید 
آن  براساس  که  است  واگذاری  شرایط  ناقص ترین 
مجموعه به صورت یکساله به بهره بردار سپرده می شود 
و قرار سالیانه تمدید میشود و در آخر مجموعه را کاملا 

فرسوده تحویل می دهند.
وی افزود: در مقابل آن ماده ٢۷ قرار دارد که شرایط بسیار 
خوبی چون سنوات و ثبت دقیق شرایط اماکن ورزشی در 
زمان تحویل به بهره بردار دارد و بر اساس این ماده بهره 
بردار موظف است پروژه را همان گونه که تحویل گرفته 
است، تحویل دهد که خوشبختانه این ماده مورد استقبال 

مدیران کل قرار گرفته است.
وی در پایان با اشاره به دیدار با وزیر ورزش و جوانان 
المپیاد همبستگی کشورهای  جمهوری آذربایجان در 
اسلامی اظهار داشت: در این دیدار توسعه و همکاری های 
ورزش منطقه ای و مرزی در دستور کار قرار گرفت که در 
راستای این تفاهم نامه به دنبال توسعه ورزش های آبی و 
ساحلی، همگانی، کشتی های بومی و محلی و تفریحات 
سالم هستیم که نیازمند همکاری ادارات کل ورزش و 

جوانان مناطق گردشگری و ساحلی است.
استاندار گیلان نیز در این نشست بر ضرورت توسعه 
شاخص های ورزش  همگانی، قهرمانی و بومی  محلی 
در راستای افزایش نشاط اجتماعی تأکید کرد و گفت: 
حمایت از تیم های ورزشی گیلان، درخشش استعدادها 

را به دنبال دارد. 
دکتر اسدالله عباسی با بیان اینکه وحدت خوبی میان 

مردم و مسئولان در راستای حل مشکلات استان برقرار 
است، اظهار کرد: گیلان یکی از استان های مهم در حوزه 
ورزش است که تاکنون قهرمانان متعددی هم تقدیم 
ورزش قهرمانی کشور کرده ولی در سالیان گذشته با 
کمترین توجه مسئولان مواجه شده است. وی با اشاره به 
وجود محدودیت های رشته و امکانات ورزشی در استان 
گیلان گفت: گیلان در حوزه  زیرساخت های ورزشی 
دارای محدودیت هایی است که در تلاشیم شاخص های 
توسعه ورزش های همگانی، قهرمانی و حتی بومی  محلی 
را در گیلان گسترش دهیم.  نماینده عالی دولت در 
گیلان با تاکید بر لزوم توجه به ورزش های بومی محلی 
ورزشی  رشته های  گیلان  کرد:در  بیان  استان  این  در 
بومی محلی بسیار زیادی به مانند کشتی گیله مردی وجود 
دارد که زادگاه آنان گیلان بوده و توجه به این رشته ها 

منجر به افزایش نشاط اجتماعی در جامعه می شود.
دکتر عباسی با بیان اینکه تیم های فوتبال ملوان بندر 
انزلی، چوکا تالش، سپیدرود و داماش رشت باعث ایجاد 
شور و نشاط در گیلان شدند، افزود: تیم های فوتبال 
گیلان باعث شور و نشاط استانی شدند که این امر نشان 
دهنده قابلیت گیلان در رشته های مختلف ورزشی است 
که باید به آن توجه شود چراکه درخشش استعدادها را 

به دنبال دارد. 
وی ورزش های ساحلی را یک ظرفیت و بستر مهم برای 
استان گیلان دانست و تصریح کرد: فوتبال ساحلی در 
گیلان خود را به خوبی نشان داده ولی باید به ورزشکاران 
رشته های ساحلی به ویژه فوتبال و والیبال توجه ویژه 

کرده و از این ورزشکاران حمایت کند.
استاندار گیلان با اشاره به ایجاد رشته های ورزشی ساحلی 
در مدارس گیلان بیان کرد: با پیگیری های صورت گرفته 
مقرر شد در برخی از مدارس گیلان رشته والیبال و فوتبال 
ساحلی ایجاد شود تا از این طریق بتوانیم استعدادهای 

مختلف را شناسایی کنیم.
دکتر عباسی با گله مندی از عدم توجه به رشته قایقرانی 
در استان گیلان توسط دولت های گذشته گفت: علیرغم 
برخورداری گیلان از دریا و تالاب های انزلی و عینک در 
رشته قایقرانی که ریشه در تاریخ این استان دارد پیشرفت 
زیادی نکرده که باید در راستای توسعه رشته قایقرانی در 

گیلان توجه ویژه شود.
وی با اشاره به پایین بودن سرانه امکانات ورزشی در 
گیلان افزود: از مهرماه و با آغاز فصل پاییز و بارش، 
امکان ورزش در اماکن رو باز استان وجود ندارد لذا باید 
به توسعه سرانه امکانات ورزشی در  کمک شود چراکه 
نبود  امکانات و سالن های ورزشی به دلیل  از  بخشی 

نظارت کافی با مشکل مواجه شدند.
استاندار گیلان گفت: دستگاه ها و ارگان ها باید سالن های 
موجود را در اختیار جوانان و به ویژه روستائیان قرار دهند 

که در چند وقت اخیر این مهم در حال انجام است.
دکتر عباسی با تاکید بر اینکه فراهم ساختن استادیوم 
ملوان بندر انزلی برای میزبانی از تیم های لیگ برتری 
یک کار جهادی بوده است، بیان کرد: اعتبارات استانی 
و  ورزشی  تیم های  برای  بنده  توسط  موردنیاز  ملی  و 
سرانه امکانات ورزشی در گیلان انجام شده تا منجر به 

ساماندهی ورزش استان شود.
رئیس مجمع نمایندگان گیلان نیز در این نشست گفت: 
با توجه به ظرفیت های ورزش قهرمانی و همگانی در 
گیلان و ورزشکاران حرفه ای در رشته های متنوع، 
نیازمند نگاه ویژه وزارت ورزش و جوانان به زیر ساخت 

های ورزشی گیلان هستیم.
سید کاظم دلخوش افزود: تکمیل اماکن و سالن های 
و  امکانات  اختصاص  شده،  رها  و  کاره  نیمه  ورزشی 
تجهیزات ورزشی مناسب، توجه به تیم های ورزشی 
های  خواسته  از  ورزشی  قهرمانان  از  حمایت  و  فعال 
مجمع نمایندگان گیلان از وزیر ورزش و جوانان برای 
توسعه بیش از پیش حوزه ورزش و تربیت بدنی در این 

استان است.

از اعضای مجمع نمایندگان  در این نشست هر یک 
گیلان نقطه نظرات خود را برای بهبود وضعیت ورزش و 

نیز حوزه پر اهمیت جوانان این استان بیان کردند. 
 تقدیر از قهرمانان ورزشی گیلان توسط 

وزیر ورزش
همچنین در این نشست با اهدائ حکمی از سوی سید 
حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان به دکتر عباسی ، 
استاندار به سمت رییس ستاد برگزاری المپیاد استعدادهای 

برتر ورزشی گیلان منصوب شد 
در انتهای این نشست محمد رهبری دارنده مدال طلا  و 
برنز رشته شمشیربازی، علی رمضانی دارنده مدال طلا 
رشته والیبال، الهه پورصالح دارنده مدال نقره والیبال، 
سارا بهمن یار دارنده مدال برنز کاراته و فائزه رفیعی 
مقام چهارم رشته شمشیربازی بازی های همبستگی 
مدال  دارنده  امیررضا معصومی  و  اسلامی  کشورهای 

طلای رقابت های جهانی بلغارستان تجلیل بعمل آمد.
 بازدید از ورزشگاه شهید عضدی رشت

از  جمعی  و  گیلان  استاندار  و  جوانان  و  ورزش  وزیر 
اسلامی  شورای  مجلس  در  گیلان  مردم  نمایندگان 

پس از این نشست، از ورزشگاه های شهید عضدی و 
سردارجنگل رشت بازدید کردند. 

استاندار گیلان نیز در جریان این بازدید عنوان کرد: به 
طور شبانه روزی کارفرما و کارگران در این ورزشگاه 
مشغول به کارند تا روند تکمیل ورزشگاه شهید عضدی 

رشت سرعت گیرد. 
دکتر عباسی افزود: با توجه به شرایط موجود پیش بینی 
می شود تا پایان آذرماه امسال روند تکمیل، مرمت و 
بازسازی ورزشگاه شهید عضدی رشت و کاشت چمن 
طبیعی در این مجموعه ورزشی پایان یافته و بهره برداری 

شود. 
و  ورزش  مدیرکل  از سوی  پیگیری ها  داد:  ادامه  وی 
جوانان گیلان انجام می شود و ما هم بر امور اجرای این 
پروژه و همچنین سایر پروژه های نیمه تمام نظارت داریم 
تا روند بازسازی و به بهره برداری رسیدن آنان شتاب 

بیشتری یابد.
ورزش  خانه های  به  ورزشی  تجهیزات   

روستایی گیلان ارسال شد
در پیوست بازدید از ورزشگاه عضدی رشت، تجهیزات و 
لوازم ورزشی مورد نیاز خانه های ورزش روستایی گیلان 

با حضور وزیر ورزش و جوانان ارسال شد.
مدیرکل ورزش و جوانان گیلان به هنگام ارسال این 
تجهیزات ورزشی که با ۱۷ وانت نیسان از ورزشگاه شهید 
عضدی رشت انجام شد، عنوان کرد: این تجهیزات به 
ارزش۳۵0 میلیون تومان برای خانه های روستایی در ۱۷ 

شهرستان استان ارسال شد.
جهانبخش آرمان افزود: این تجهیزات ورزشی شامل 
شطرنج، میز فوتبال دستی، میز تنیس روی میز، راکت 
بدمینتون، راکت تنیس روی میز، دارت، تاتامی)تشک 
ورزشهای رزمی( و نیز توپ و تور رشته های مختلف 

ورزشی بود که به این مناطق ارسال شد.
وی ادامه داد: طی چند سال اخیر و برای گسترش ورزش 
در روستاها، خوشبختانه تحولات خوبی در خصوص 
فعالیت های ورزشی در روستاها انجام شده که افزایش 
خانه ورزش روستایی از دیگر اقداماتی بود که در سالهای 

اخیر با کمک شوراها و فرمانداری ها انجام شده است.
خصوص  در  گیلان  جوانان  و  ورزش  اداره  مدیرکل 
نحوه فعالیت خانه ورزش روستایی اشاره و تصریح کرد: 
مکان هایی برای انجام فعالیت های ورزشی در روستاها 
اداره ورزش و  از اعلام به  شناسایی می شود که پس 
جوانان گیلان لوازم مورد نیاز رشته های مختلف ورزشی 

تهیه و در اختیار روستاها قرار می گیرد.
آرمان به تعداد خانه های ورزش روستایی موجود در گیلان 
نیز اشاره و بیان کرد: هم اینک حدود ۱۴0 خانه ورزش 
روستایی در گیلان وجود دارد که امیداوریم با حمایت 
مسئولان ذیربط، تعداد این خانه ها افزایش چشمگیری 

یابد تا ورزش در روستاها نیز رونق بیشتری گیرد.
 شعبه تخصصی شورای حل اختلاف ورزش 

و جوانان گیلان راه اندازی شد

راه اندازی شعبه تخصصی شورای حل اختلاف ورزش و 
جوانان گیلان از دیگر برنامه های وزیر ورزش در حاشیه 

بازدید از ورزشگاه عضدی رشت بود
این شعبه با هدف تکریم جامعه ورزش و جوانان و ایجاد 
صلح و سازش در پرونده های مربوطه تشکیل شده و 
دعاوی مرتبط با این حوزه با رویکرد مصالحه و به صورت 
تخصصی مورد رسیدگی قرار می گیرد و گامی مثبت در 

راستای ایجاد سازش بین طرفین است.
سیدحمید سجادی وزیر ورزش و جوانان نیز هنگام افتتاح 
این شعبه گفت: با توجه به اینکه ایجاد صلح و سازش در 
دعاوی اولویت است، بر این اساس این شعبه در گیلان 

راه اندازی شده است.
جنگل  ورزشی سردار  مجموعه  از  بازدید   

رشت
پس از عضدی نوبت به مجموعه ورزشی سردار جنگل 

رشت رسید.
وزیر به همراه استاندار و جمعی از نمایندگان و البته مدیر 
کل ورزش و جوانان گیلان از پیست اتومبیلرانی، گود 
کشتی گیله مردی و پیست بین المللی دوچرخه سواری 

این مجموعه بازدید به عمل اوردند.
وزیر ورزش و جوانان در حاشیه این بازدید گفت: گیلان 
یکی از استانهای پیشرو و راهبردی در ورزش کشور 
محسوب می شود و از دیرباز در این حوزه مطرح بوده و 
ورزشکاران نام آوری نیز در عرصه کشوری وبین المللی 

داشته و دارد.
سیدحمید سجادی افزود: مرحوم محمود نامجو چهره 
ماندگار ورزش کشور گیلانی بود و این خطه علاوه بر 
داشتن ورزشکاران بسیار خوب در رشته های مختلف 
ورزشی از جمله رزمی، قایقرانی و غیره در فوتبال نیز 
بازیکنان بسیار ارزنده ای به ورزش کشور معرفی کرده 

است.
وی ادامه داد: امروز نیز در جریان دیداربا استاندار و مجمع 
نمایندگان گیلان گزارش خوبی در این حوزه داده شد 
که بیانگر آن است برای توسعه ورزش در گیلان علاوه 
بر تلاش بسیار خوب مدیرکل این استان، استاندار و 
نمایندگان مردم در مجلس نیز زحمات زیادی کشیده اند.

وزیر ورزش و جوانان به دغدغه های ورزشی گیلان نیز 
اشاره و بیان کرد: این دغدغه ها و نیازهای ورزشی استان 
توسط استاندار و نمایندگان مجلس مطرح شد و گزارش 
مدیرکل ورزش هم ارائه شد که همه این موارد مورد 

رسیدگی و پیگیری قرار می گیرد.
سجادی به طرح نیازسنجی ورزش گیلان نیز اشاره و 
خاطرنشان کرد: باید از سوی مسئولان ارشد استان و 
نیز مدیران حوزه ورزش این نیازسنجی انجام و به ما ارائه 
شود تا بتوانیم نیازهای ضروری ورزشی این استان را تا 

حد ممکن برطرف کنیم.
وی اضافه کرد: در بخش جوانان نیز با معاونت امور جوانان 
اداره ورزش گیلان ارتباط خوبی وجود دارد و برنامه های 
این حوزه نیز به نحو مطلوبی پیگیری می شود تا در این 

بخش فعالیت های بیشتر و مثمرثمری انجام شود.
وزیر ورزش و جوانان با تاکید بر توجه به ورزش های 
بومی، محلی گیلان اظهار کرد: کشتی گیله مردی یکی از 
ورزشهای سنتی و بومی منطقه و معروف در کشور است 
و خوشبختانه این خطه در این بخش جایگاه ویژه ای در 

ورزش کشور دارد.
 شفت و فومن اولین مقصد شهرستانی وزیر 

ورزش و جوانان
سید حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان در ادامه سفر 
خود به گیلان به همراه دکتر عباسی استاندار گیلان 
و اعضای مجمع نمایندگان گیلان پس از حضور در 
شهرستان شفت چمن مصنوعی فوتبال این شهرستان 
را افتتاح کرد. گفتنی است برای چمن مصنوعی فوتبال 
ورزشگاه جهان پهلوان تختی شفت مبلغ ده میلیارد تومان 

هزینه شده است.
انقلاب  ورزشگاه  از  جوانان  و  ورزش  وزیر  همچنین 
شهرستان فومن و روند بازسازی ورزشگاه آزادی فومن 

نیز بازدید بعمل آورد.
چمن  فوتبال  مینی  زمین  پروژه  افتتاح   
شهرستان  گوراب  طاهر  بخش  مصنوعی 

صومعه سرا
دکتر سید حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان سپس به 
صومعه سرا رفتند و زمین چمن مصنوعی مینی فوتبال 
بخش طاهر گوراب را افتتاح  کرد. لازم بذکر است این 
پروژه با اعتباری بالغ بر ۵ میلیارد و ۷00 میلیون تومان به 

بهره برداری رسید.
البته استاندار گیلان از حضور وزیر در صومعه سرا کمال 
تولیدی،  طرح  چند  از  بهره برداری  و  نمود  را  استفاده 
عمرانی و درمانی در صومعه سرا را نیز با حضور وزیر 
ورزش و جوانان مورد بهره برداری قرار داد. این طرح 
ها که علاوه بر دو مجموعه ورزشی؛ یک واحد تولیدی، 
یک پل ارتباطی و مرکز جامع سلامت در شهرستان 
صومعه سرا با اعتباری بالغ بر ۳۵ میلیارد تومان به بهره 

برداری رسید. 
در  ورزشی  آکادمی  افتتاح  مراسم  در  گیلان  استاندار 
و  نوجوانان  و هیجان  نشاط، شور  صومعه سرا گفت: 
جوانان این سرزمین دارای اهمیت است و ورزش نقش 

موثری در این مهم دارد.
دکتر عباسی با اشاره به اقدامات خوب مسئولان صومعه 
سرا در ارتقای سطح ورزش و احداث سالن های ورزشی 
از مشارکت بخش های  داد:  ادامه  این شهرستان  در 
خصوصی برای توسعه فعالیت های حوزه ورزش و جوانان 

حمایت می کنیم.
وی تاکید کرد: در کنار مشارکت بخش خصوصی باید 
از فضاها و امکانات بخش دولتی به نحو مطلوبی برای 
رونق ورزش در نقاط مختلف استان گیلان بهره مند شد.

نماینده عالی دولت در گیلان از اهتمام ویژه دولت برای 
توسعه ورزش های همگانی و قهرمانی خبر داد و گفت: 
باید برای فرزندان ایران زمین فضایی فراهم شود تا بتوانند 

بدون دغدغه برای استان و کشور افتخار آفرینی کنند.
برای احداث چمن مصنوعی فوتبال بخش طاهرگوراب 
صومعه سرا شش میلیارد میلیون تومان، احداث واحد 
پرورش مرغ ۳0 هزار قطعه ای در روستای ولد ۱0 میلیارد 
تومان، مجتمع ورزشی و آکادمی فوتبال ۵ میلیارد تومان، 
پل گاز روبار ۸ میلیارد تومان و مرکز جامع سلامت ۴ 

میلیارد و ۵00 میلیون تومان هزینه شده است.
 بازدید وزیر ورزش و جوانان از ورزشگاه 

سیروس قایقران بندرانزلی
حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان در ادامه سفر خود 
به بندرانزلی رفت و از مجموعه ورزشی سیروس قایقران 
این شهر بازدید کرد. وی در این بازدید در جریان آخرین 
وضعیت بازسازی و نوسازی ورزشگاه سیروس قایقران، 
زمین تنیس، استخر و سالن فوتسال این مجموعه ورزشی 

قرار گرفت
وی در حاشیه این بازدید در پاسخ به وضعیت نهایی 
تغییر نام استادیوم تختی بندر انزلی به سیروس قایقران 
اظهار کرد: در استان و در شورای داخلی باید در این مورد 
تصمیم گرفته شود و نتیجه هر چه شد و هر تصمیمی که 

گرفته شود ما مخالفت نمی کنیم.
وزیر ورزش و جوانان در پاسخ به این سوال که »آیا 
نگاه منصفانه به تیم های فوتبال شهرستانی از جمله 
ملوان که نماد فوتبال شمال کشور است در مقایسه با 
تیم های پایتخت وجود دارد یا خیر؟«، گفت: نمی دانم این 
نگاه وجود دارد یا نه ولی حتما در نشست ها، مجمع و 
در مکاتبات با فدراسیون فوتبال این مسئله را منعکس 

می کنیم تا نگاه یکسان وجود داشته باشد.
سجادی درباره پاسخ پیگیری فرماندار شهرستان بندر 
و  ورزشگاه  زیستی  محیط  مشکل  درخصوص  انزلی 
زمین فوتبال چراغ پشتان قول مساعد داد و تصریح کرد: 
پیگیر رفع موانع آن با مسئولین مربوطه در حدود اختیارات 

قانونی خواهم بود.
آخرین  چمخاله  و  چاف  از  شبانه  بازدید   

مقصد وزیر
درحالیکه هوا تاریک شده بود اما وزیر ورزش و جوانان و 
مدیرکل جوانش هنوز از پای نیفتاده و این بار به همراه 
استاندار گیلان دیداری شبانه با فعالین ورزش های هوایی 

و منجیان غریق در ساحل چاف لنگرود انجام دادند.
 پیام تشکر مدیرکل ورزش وجوانان گیلان 
از دکتر سجادی ،استاندار و مجمع نمایندگان 

گیلان
و اما حسن ختام برنامه هم پیام تشکر جهانبخش آرمان 
مدیرکل ورزش وجوانان گیلان از سفر بابرکت و جهادی 

دکترسجادی مقام عالی وزارت به گیلان بود
جهانبخش آرمان مدیرکل در پیامی از سفر بابرکت و 
جهادی دکترسید حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان 

که ۱۴ساعت بطول انجامید تقدیر و تشکر کرد.
وی گفت ؛ در این سفر ٢0 عنوان برنامه شامل افتتاح 
راهسازی،  و  اقتصادی   ، ورزشی  عمرانی  طرحهای 
بازدید از اماکن نیمه تمام و درحال ساخت، اعزام کاروان 
تجهیزات ورزشی به روستاهای ۱۷شهرستان گیلان و 
افتتاح جام پرچم ، نشست با استاندار و مجمع نمایندگان 
فعالین ورزش های  با  گیلان و خصوصا دیدار شبانه 
هوایی و منجیان غریق در ساحل چاف لنگرود به انجام 
رسید که جا دارد از دکتر سجادی مقام عالی وزارت ، 
دکتر عباسی استاندار محترم و اعضای شریف مجمع 
نمایندگان گیلان بابت این سفر جهادی و حمایت بی 

دریغ از ورزش و جوانان گیلان ، قدردانی کنم.
جهانبخش آرمان افزود؛ بی شک با حمایت های همه 
مسئولین می توانیم افتخارات و دستاوردهای بزرگ تری 
در حوزه های مختلف ورزش و جوانان درگیلان و در 

عرصه های ملی و بین المللی به دست آوریم.

بهمنیار نایب قهرمان 
مسابقات لیگ جهانی 
کاراته وان آذربایجان شد

سارا بهمنیار کاراته کار گیلانی موفق به کسب مدال نقره و مقام نایب قهرمانی مسابقات 
لیگ جهانی کاراته وان در جمهوری آذربایجان شد.

در جریان این مسابقات که با حضور کاراته کاهای کشورهای صاحب نام این رشته برگزار 
شد، سارا بهمنیار در وزن منهای ۵0 کیلوگرم مدال نقره را تصاحب کرد.

این ورزشکار که در مسابقات المپیک توکیو نیز حضور داشت در جریان رقابت های کاراته 
وان آذربایجان چهار پیروزی کسب و به دیدار نهایی راه یافت که در این مرحله با شکست 

برابر حریف قدرتمندش مدال نقره را تصاحب کرد.
بلغارستان  از  اسویلنا«  مقابل »کریستینا  در  اول خود  دیدار  در  در مرحله گروهی  بهمنیار 
موفق شد با نتیجه سه بر یک به پیروزی برسد و در دیدار دوم نیز با همین نتیجه »گما 

مورالیس« از اسپانیا را شکست داد تا راهی مرحله حذفی این رقابت ها شود.

وی در اولین دیدار مرحله حذفی خود در مقابل »بتینا پلانک« از اتریش قرار گرفت که 
با نتیجه چهار بر سه پیروزی شد و در دیدار نیمه نهایی نیز در مقابل سراب اوزچلیک« از 
ترکیه که یکی از برترین های جهان در این وزن است، قرار گرفت و با نتیجه ٢ بر یک برابر 

این حریف صاحب نامش نیز به برتری دست یافت.
بهمنیار با پیروزی در این مرحله راهی دیدار نهایی و پایانی شد که در این مرحله رو در 
روی حریفی از کشور ونزوئلا قرار گرفت که با شکست برابر این حریف مقام نایب قهرمانی 

را تصاحب کرد و مدال ارزشمند نقره این مسابقات را کسب کرد.
چهارمین دوره مسابقات لیگ جهانی کاراته وان در سال ٢0٢٢ به میزبانی باکو آذر بایجان 
از روز جمعه ۱۱ شهریور آغاز شد که در این رقابت ها زبده ترین کاراته کاران سراسر جهان 

در ٢ بخش بانوان و آقایان با هم به رقابت پرداختند.

وژه نیمه تمام وزیری با 5200 پر
به گیلان ورزش  وزیر  کامل ســفر  گزارش 

است ورزش قهرمانی  در حوزه  و موفق  فعال  پیشــرو،  اســتان های  ز  ا گیلان  است/  واگذاری  ناقص ترین شــرایط  ز  ا یکی   ۸۸ ماده 
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دوهفته نامه  اجتماعی . ورزشی

بعثت همتایی: در ششمین روز از هفته دولت، تولیدی 
نوین نخ و الیاف مصنوعی شرکت پینک، روز دوشنبه 
با حضور محمدعلی زلفی گل وزیر  هفتم شهریور ماه 
علوم، تحقیقات و فناوری، علیرضا پیمان پاک معاون 
توسعه  سازمان  رئیس  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
تجارت ایران، اسدالله عباسی استاندار گیلان و جمعی 

از مسئولان استان در شهر صنعتی رشت افتتاح شد.
نوین  تولیدی  واحد  محصولات  اول،  خط  گزارش  به 
پینک شامل انواع نخ و الیاف مصنوعی و کیسه های 
 ٢۴ سالانه  ظرفیت  با  واحد  این  و  است  پلاستیکی 

هزار تن بهره برداری شد.
۱۳۸ میلیارد تومان  اولیه  با سرمایه  تولیدی  این واحد 
در  مرد   ۴0 و  زن   ۸6 شامل  نفر   ۱٢6 اشتغالزایی  و 

٢٢هزار ر ۱۳۵ مترمربع انجام شده است.
این  افتتاح  آیین  در  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر 
کشور  در  شرایطی  چنین  در  گفت:   تولیدی  واحد 
کسی که حتی برای یک جوان شغل ایجاد کند، کاری 

انجام داده است. جهادگونه 
قدردان  ما  جامعه  اینکه  بیان  با  گل  زلفی  محمدعلی 

چنین افرادی است، افزود : افرادی که در این شرایط 
ایجاد  در  جسارت  و  جرات  با  و  سخاوتمندانه  سخت 
از  را  خود  اجر  قطع  طور  به  دارند  برمی  گام  شغل 

خداوند متعال دریافت می کنند.
شرکت  افتتاح  حاشیه  در  نیز  گیلان  صمت  مدیرکل 
نوین پینک گفت: این شرکت تولید کننده انواع کیسه 
پروپیلن با سرمایه گذاری حدود ۱۴0 میلیارد تومان و 
اشتغال ۱0٢ نفر با ظرفیت تولید ٢۴هزار تن در سال 

رسما وارد چرخه تولید شد.
 ۱۵ دولت  هفته  با  همزمان  افزود:  پورحیدری  تیمور 
میلیارد   ۸00 از  بیش  گذاری  سرمایه  با  صنعتی  طرح 
تومان و اشتغال حدود ۴00 نفر به صورت همزمان در 
برداری  بهره  به  رسمی  صورت  به  گیلان  استان  کل 

رسید.
واحد   ۱۹۵ تعداد  دولت سیزدهم  ابتدای  از  گفت:  وی 
و  تومان  میلیارد   ۱6۹۱ گذاری  سرمایه  با  صنعتی 
این  اند که  برداری رسیده  به بهره  نفر  اشتغال ٢۱۹۱ 
توسعه  هدف  با  اشتغال  ایجاد  و  صنعتی  توسعه  روند 

استمرار خواهد داشت. اقتصادی گیلان 

پرست، نه ؟ یک میلیون نفر معطل یازده نفر ؛ چرا آقای سر

وژه سلامت محور گیلان طی سه سال اخیر افتتاح 116 پر

رئیس شورای اسلامی شهر رشت می گوید؛ بعد از 
فراخوانی که برای انتخاب شهردار توسط شورا داده 
به  را  رزومه خود  از جمله یک خانوم  نفر  شد، ٢۹ 
دبیرخانه شورا ارسال کرده اند، اینطور که شایعه شده 
است جز یکی دو گزینه قوی و باتجربه و البته مسئله 
دار، مابقی گزینه ها چنگی به دل نمی زنند، اینها 
اغلب گیلانی هایی هستند که در شهرداری های 
مناطق مختلف پایتخت سمت های مدیریتی داشته 
اند و اکنون به این یقین رسیده اند می توانند شهر 
بزرگ رشت را مدیریت کنند، اگر واقعا بناست چنین 
افرادی با چنین رزومه ای سکان هدایت شهر باران 
را برعهده بگیرند، چرا فرصت به مجتبی خدمت بین 
دانا سرپرست فعلی شهرداری رشت داده نمی شود تا 
تجربیات لمس کرده خود از محیط واقعی را به اجرا 
بگذارد؟ این سئوالی است که شورانشینان باید پاسخ 

قانع کننده ای برای آن داشته باشند.
به گزارش خط اول، محمد حسین واثق کارگرنیا با 
از جمله  پاکدستی  تعهد، تخصص،  اینکه  به  تاکید 
موارد مورد توجه شورا برای انتخاب شهردار است، 
تا  است  تلاش  در  رشت  ششم  شورای  کرد:  بیان 
با انتخاب فردی اصلح و توانمند بتواند شهر را در 
مسیر توسعه و تحقق اهدافی بزرگ به منظور رفاه 
حال بیشتر شهروندان هدایت کند و خوشبختانه طی 
مدت زمان کوتاه حضور سرپرست شهرداری رشت، 

اقدامات خوبی انجام شده است.
و اینگونه اعتراف کرد نظر منفی نسبت به سرپرست 
ساله  سه  تا  ندارد  وجود  رشت  شهرداری  فعلی 

باقیمانده عمر شورای ششم را به ایشان بسپارند.
به هر حال رشت در کنار تمامی مشکلات و دغدغه 
از  بیش  روزها  این  شده،  انباشته  و  عمیق  های 
شوراست،  درونی  های  کشمکش  گرفتار  خدمت، 
انتخاب  نتیجه  شهری  پیشرفت  نداند  که  کیست 
متاسفانه  که  امری  است  مدیریتی  ثبات  و  مناسب 
مدیریت شهری رشت نه تنها از آن بی بهره است 
بحران  تکرار سریال  از  بلکه عمر کوتاه شهرداران 

مدیریتی حکایت دارد.
برخی از مهم ترین و توسعه یافته ترین شهرهای 
از یک  امروزه مسئولانی دارند که شاید بیش  دنیا 
دهه در کسوت خود پایدار مانده اند. زیرا به دلیل پویا 
بودن شهرها و گسترش نیازهای روزانه به خدمات 
در حوزه های مختلف، بیش از هر چیزی به ثبات 
مدیریتی نیاز دارند تا برنامه های اعلامی خود را که 

عموماً زمانبر هستند را پیاده سازی کنند.
اما شهر رشت طی چند دهه اخیر یا حداقل یک دهه 
گذشته، از چنین اکوسیستمی بی بهره بوده است که 
به طور حتم یکی از دلایل اصلی انباشت مشکلات از 
پسماند گرفته تا خدمات عمومی نامناسب را میتواند 
از  ثباتی مدیریتی و محرومیت  از همین بی  ناشی 

تغییرات پی در پی  پایدار دانست.  زیست مدیریتی 
و  شورا  کشمکش  شهرداران،  زمان  کمترین  در  و 
شهرداری، تزریق سِرُم وار نیروهای جدید و انباشت 
نیروی انسانی مازاد، ناپایداری برنامه های خدماتی 
و توسعه ای و همچنین سردرگمی شبکه خدمات 
شهری در نسیم های مکرر تغییرات را میتوان در 

همین بی ثباتی مدیریتی دانست. 
فقط نگاهی به تردد شهرداران به عمارت شهرداری 
به  تا  دهه ۸0  از  بیش  و  کم  میدهد،  نشان  رشت 
امروز شهردارانی که با رای مستقیم اعضای شورای 
اسلامی رشت مشغول به کار شدند، بیشتر از یک 

خود  دستان  در  را  شهرداری  کلید  نتوانستند  سال 
حفظ کنند و هر بار به دلایل مختلف با طرح سوال، 
قانع نشدن از پاسخ ها و در نهایت استیضاح از سوی 
شورایی برکنار شدند که خود شهرداران را انتخاب 

کردند.
البته  و  نیست  مستثنی  شهرداری  شرایط  نیز  حال 
از زمان تاسیس نهاد شورای اسلامی شهر در سال 
از  فارغ  هستیم.  مواجه  مشابه  وضعیتی  با   ،۱۳۷۷
کارکرد مناسب یا ناموفق شهردار اخیر، اینکه طی 
سالهای گذشته شهرداران از سوی شوراهای متعدد 
حتی فرصت برنامه ریزی نیز پیدا نکردند، موضوعی 

عمر  شورا،  تشکیل  زمان  از  زیرا  است.  تامل  قابل 
کشیده  ماه  هشت  متوسط  به  رشت  در  شهرداران 
مدیریتی  عمر  شورا  وجود  از  پیش  درحالیکه  است 

شهرداران در رشت ۳۸ ماه بوده است.
در دهه اخیر محمدابراهیم خلیلی، محمدعلی ثابت 
قدم و ناصر حاج محمدی از جمله شهرداران رشت 
بودند که با استیضاح برکنار شدند، ضمن اینکه در 
از  احمدی  سیدمحمد  و  نصرتی  مسعود  مدت  این 
البته طبق  که  دادند  استعفا  پست شهرداری رشت 
تیغ  لبه  در  نیز  آنها  غیر رسمی  و  اظهارات رسمی 
استیضاح قرار گرفته بودن اما با اقدامی پیش دستانه 

خود را کنار کشیدند.
همه اینها در حالی است که جملگی می دانیم ثبات 
مدیریت مهمترین موضوع برای توسعه و رشد هر 
تقریبا  پنجم  شورای  شروع  از  ولی  است،  سازمان 
ثبات شهردار را در شهر رشت نداشتیم و همه آنها به 
طور میانگین زیر یک سال فعالیت داشتند و بیشتر 

هم با سرپرست بودند.
سرپرست شهرداری هم که اجازه انجام پروژه های 
جدید را ندارد، صرفا باید با طرح های قبلی سرگرم 
سرپرست  دهد،  انجام  را  حقوق  پرداخت  و  باشد 
نمی تواند در انجام وظیفه خود نوآوری، خلاقیت و 
پروژه های جدید را برای توسعه شهری داشته باشد. 
مدیریت  ثبات  عدم  می شود  مشاهده  رو  همین  از 

شهری طی چند سال اخیر رشت را از نظر المان ها 
از  توانست  پروژه هایی که می  و  مبلمان شهری  و 
آسیب های شهری از جمله » رودخانه های زرجوب 

و گوهررود« جلوگیری کند، بی نصیب گذاشت.
مردم رشت به امید رفع مشکلات شهری و توسعه 
و پیشرفت این شهر با مشارکت در ششمین دوره 
انتخابات شوراهای اسلامی، ۱۱ نفر را راهی پارلمان 
به  یار  کنار  در  همدیگر  کنار  در  تا  کردند  شهری 
اصطلاح دوزادهم شورا یعنی » شهردار« به دور از 
مسایل حاشیه ای برای آبادانی شهر تلاش کنند اما 
با گذشت بیش از یک سال از فعالیت شورای ششم 
خبری از این همدلی ها و همراهی ها برای پیشبرد 
امور شهری نیست و رشت حدود ۷00 هزار نفری 
که جمعیت آن گاها در طول روز به یک میلیون و 
٢00 هزار نفر هم می رسد با تمام زیبایی ها ظاهری، 

همچنان غرق در انبوه مشکلات است.
مشکلاتی که اینبار شورا می تواند به جای گماردن 
یک فرد جدید و نا آگاه با چالش های شهری در 
تجارب  از  استفاده  با  رشت؛  شهرداری  جایگاه 
سرپرست فعلی و انتخاب وی به عنوان شهردار گام 
بزرگی در مسیر ثبات شهری بردارد و سبقت جانانه 

ای از باقی گزینه های نا آشنا بگیرند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان در آئین افتتاح 
اینکه ۱۱6  بیان  با  ٢۷ پروژه سلامت محور گیلان 
پروژه سلامت محور گیلان طی سه سال اخیر افتتاح 
پروژه  رسیده اند، گفت: ۴6  مردم  بهره برداری  به  و 
بهداشتی و درمانی گیلان در دولت سیزدهم افتتاح 

شده است
به گزارش خط اول دکتر ارسلان سالاری – رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی گیلان امروز در آیین افتتاح 
با  رشت  در  گیلان  سلامت محور  بزرگ  طرح   ٢۷
انقلاب اسلامی  اشاره به نصح صریح رهبر معظم 
در خصوص محرومیت زدایی و تأمین عدالت، اظهار 
کرد: دانشگاه علوم پزشکی گیلان نیز همسو با این 
سیاست ها به اصلاح و ارتقا زیرساخت های بهداشتی 

و درمانی خود اقدام کرده است.
اذعان  با  و  انقلاب  گام دوم  بیانیه  به  اشاره  با  وی 
»ما  اصل  به  اعتقاد  و  جهادی  مدیریّت  اینکه  به 
همه  در  ایران  پیشرفت  و  عزّت  عامل  می توانیم« 
متوازن  توسـعه  ضـرورت  افزود:  است،  عرصه ها 
خدمات سـلامت، مسئـولان دانشگاه را بر آن داشت 

تا کاری جـهادی را رقـم بزنند.
اینکه  بیان  با  رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
در طول سه سال اخیر با افـتتاح بالغ بر ۱۱6 پـروژه 
حوزه سـلامت، گــام بلنـــدی در راستای توسعه 

برداشته   استان  درمانی  و  بهداشتی  زیرساخت های 
پروژه   6۹ شامل  طرح ها  این  گفت:  است،  شده 
و  آموزشی  پروژه  دو  بهداشتی،  پروژه   ۳۸ درمانی، 
میلیارد   ۱۹00 ریالی  ارزش  با  رفاهی  پروژه  هفت 

تومان بوده است.
حوزه  پــروژه   ۴6 اینکه  بیان  با  سالاری  دکتر 
گذشته   سال  یک  طول  در  گیلان  استان  سلامت 
بهره برداری  به  رئیـسی  الّله  آیت  مردمی  دولت  در 
رسیده، افزود: متراژ کل این پروژه ها حدود ۳۷ هزار 
به روز شده ۸00 میلیارد  ریالی  ارزش  با  مترمربع و 

تومان بوده است.
وی با اشاره به افتتاح ٢۷ پروژه عمرانی سلامت محور 
گیلان در هفته دولت امسال، خاطرنشان کرد: متراژ 
کل این پروژه ها، ٢٢ هزار مترمربع و به ارزش ریالی 
به روز شده ۷۵0 میلیارد تومانی بوده و با بهره برداری 

از آن ها ٢۵۴ فرصت شغلی ایجاد شده است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان با اعلام اینکه 
۱٢ پروژه عمرانی در شهرستان رشت و ۱۵ پروژه 
استان  شهرستان های  سایر  در  نیز  دیگر  عمرانی 
افتتاح می شود، افزود: فاز دوم بیمارسـتان تخصصی 
کلینیـک  شهـریور،   ۱۷ اطفال  تخصصی  فوق  و 
ویـژه تخصصی و فوق تخصصی شهدای سلامت 
تخصصی  فوق  و  تخصصی  ویژه  کلینیک  رشـت، 

دکتر حاج علی حاج صادقی لنگرود، کلینیـک ویـژه 
آسـتانه،  شهرسـتان  تخصصی  فوق  و  تخصصی 
پــورسـینا،  درمـانـی  آمـوزشـی  مـرکز  توسـعه 
درمانـی  آموزشی  مرکز   NICU بخش  ایجاد 
تخصصی زنان الزهرا )س(، توسعه مرکز آموزشـی 
درمانـی فوق تخصصی قلب و عروق دکتر حشمت، 
تخصصی  فوق  درمانـی  آموزشـی  مرکز  توسعه 
آزمون  جامع  مرکز  حشمت،  دکتر  عروق  و  قلب 
دانشگاه علوم پزشکی گیلان، مسکن متخصصین 
شهری- سلامت  جامع  مرکز  ماسال،  شهرستان 

روستایی رشتیان، پنج مرکز خدمات جامع سلامت 
در شهرستان ها، شش خانه بهداشت در شهرستان ها 
و چهار پایگاه اورژانس پیش بیمارستانی ازجمله این 

طرح های افتتاحی هستند.

حوزه  دستاوردهای  به  ادامه  در  سالاری  دکتر 
بهداشت و درمان دانشگاه علوم پزشکی گیلان طی 
سال های اخیر نیز اشاره کرد و گفت: افزایش بیش از 
٢00 تخت ویژه و ۷00 تخت بستری بیمارستانی در 
استان، توسعه فضاهای آزمایشگاهی بیمارستان های 
با تجهیز دستگاه های پیشرفته و تخصصی  دولتی 
آزمایشگاهی، ایجاد ردیف ٢000 میلیاردی و مجوز 
کمیسیون ماده ٢۳ جهت ۴ پروژه عمرانی و بزرگ 
بیمارستان های  بهره برداری  و  تجهیز  دانشگاه، 
تخته   ٢0 اورژانس  بخش  توسعه  لنگرود،  و  تالش 
تنها  فومن  و  رازی، حشمت  انزلی،  بیمارستان های 

نمونه ای از این دستاوردها بوده است.
مرکز  آزمایشگاه  تجهیز  و  توسعه  همچنین  وی 
کلیه  درون سپاری  رازی،  درمانی  آموزشی 

نــظیر  دانشـــگاهی  بیمارستان های  آزمــایشگاه 
الزهرا  و  رازی  و  درمانی حشمت  آمــوزشی  مرکز 
و پورسینا، احـــداث و راه اندازی ۵ کلـــینیک ویژه 
بهره برداری  و  و فوق تخصصی، تجهیز  تخصصی 
 ۱00( غیرعامل  پدافند  مراقبتی  پشتیبان  سایت  از 
بخش  تجهیز  و  توسعه  لاکان(،  سایت  تختخوابی 
بیمارستان  تخته   ۳0  )ICU( ویژه  مراقبت های 
ویژه  مراقبت های  بخش  تجهیز  و  توسعه  رازی، 
)ICU( ٢0 تخته بیمارستان پورسینا، ایجاد بخش 
ICU تروما مرکز آموزشی درمانی فوق تخصصی 
پورسینا، بهسازی مجموعه ورزشی سرپوشیده لاکان 
شهر رشت و خرید و تجهیز دو خوابگاه دانشجویی 
نظام  دستاوردهای  دیگر  از  را  پسران  و  دختران 

سلامت استان برشمرد.
ادامه  در  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی  تبیین دستاوردهای جهادی 
پروژه   ۱0۴ قرارداد  انعقاد  کرد:  خاطرنشان  گیلان، 
پروژه  قرارداد ۳۴  انعقاد  بهداشتی،  محرومیت زدایی 
بهداشتی با قرارگاه محرومیت زدایی سپاه و نوسازی 
و احداث بیش از ۳۵ خانه بهداشت و مرکز خدمات 
در  مردم  خادمان  اقدامات  دیگر  از  سلامت  جامع 

دانشگاه علوم پزشکی گیلان است.
پایگاه  راه اندازی  به  همچنین  سالاری  دکتر 

اورژانس هوایی با بیش از ۵0 سورت پرواز، تأمین 
در  استفاده  جهت  پیشرفته  آمبولانس  دستگاه   ۱۷
و  جاده ای  جدید  پایگاه   ۸ افتتاح  اورژانس،  ناوگان 
احداث و راه اندازی بیش از ٢0 پایگاه های اورژانس 
پیش بیمارستانی و تجهیز بیمارستان های استان به 
را  قلم  بالغ بر ۱000  با  موردنیاز  پزشکی  تجهیزات 
از دیگر اقدامات جهاد گونه دانشگاه علوم پزشکی 
ظرفیت های  همه  از  بهره گیری  تکیه بر  با  گیلان 

درون و برون سازمانی اشاره کرد.
دستگاه  یک  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
برای  آنژیوگرافی  دستگاه  یک  و  آنژیوگرافی   CT
بیمارستان حشمت رشت، تأمین حداقل ۳ دستگاه 
غرب  شرق،  دولتی  بیمارستان های  برای   MRI
گیلان و بیمارستان رازی، تأمین دستگاه آنژیوگرافی 
و  تالش  و  لاهیجان  انزلی،  بیمارستان های  برای 
همچنین تأمین حداقل ٢ دستگاه CT اسکن برای 
آتی  برنامه های  از  را  استان  دولتی  بیمارستان های 

دانشگاه علوم پزشکی گیلان برشمرد.
در  درخواست ها  طرح  به  ادامه  در  سالاری  دکتر 
جهت افزایش و توسعه زیرساخت های بهداشتی و 
درمان استان پرداخت و از وزیر علوم به عنوان عضو 
هیئت دولت با توجه به شرایط خاص استان از جمله 
سالمندی و جمعیت شناور بالا، استمداد کمک کرد.

پیجی کودکانه برای کودکان دلبند شما و
 حتی برای بزرگسالان

آموزش زبان انگلیسی با بهسا
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 از تولیدی نوین نخ و الیاف مصنوعی در شــرکت پینک بهره برداری شــد
ر گیلان ــتاندا اس و  وزیر علوم  با حضور 

گیلان: پروژه ســلامت محور   27 افتتاح  آئین  در  گیلان  پزشــکی  دانشــگاه علوم  رئیس 


